
رقابت برای تکیه بر صدر کرسی های بهارستان

 صندلی ریاست
 از آن کیست؟

فرهنگجامعهسیاست

 2  4 5  

بررسی اهدای پلاسمابه بیماران کویید 19:

جانی دوباره به 
بیماران کرونایی
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برای مردم

دومین شب از کنسرت های آنلاین در تالار وحدت برگزار شد
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فقدان پدر بزرگوارتان ما را نیز اندوهگین ساخت. غفران و 
رحمت الهی برای آن عزیز از دست رفته و سلامتی و طول 

عمر با عزت برای شما از پروردگار متعال خواهانیم.

سرکار خانم دکتر فاطمه جمیلی

از طرف حسین رفیعی و تحریریه صبح امروز  
جواد حسین پور، سید مهدی لسان طوسی 
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 رشد بی سابقه ضریب جینی
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درآمد ها در کشور است
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پس از ظهور بحران کرونا، دولت های 
این که  ندارند جــز  کنونی چــاره ای 
سیاست های بهداشتی خود را ارزیابی 
کرده و وضعیت امنیت بهداشتی شان 
را به موازات امنیت نظامی در اولویت 

قرار دهند.
»المیادین« در گزارشــی به قلم لیلی 
نقولا نوشــت: پــس از ظهور بحران 
کرونــا، دولت های کنونــی چاره ای 
سیاســت های  این که  جــز  ندارنــد 
بهداشــتی خــود را ارزیابــی کرده و 
وضعیت امنیت بهداشــتی شان را به 
موازات امنیت نظامی در اولویت قرار 
دهند.نویســنده در ادامه این گزارش 
تصریح می کند: »در وضعیت کنونی، 
جهان درگیر در فاجعه ای بزرگ است 
که تمامــی دولت هــا در آن گرفتار 
هســتند و ظاهرا قــدرت دولت های 
بــزرگ و کوچک، برای مقابله و مهار 
ویــروس کرونا با یکدیگر مســاوی 

است.
قطعا ویــروس کرونا، باعث روشــن 
شــدن سستی و شــکنندگی تعدادی 
از دولت هــا و قدرت هــا در تعامل با 
تهدیدات شــد و متعاقــب این روند، 
منطقی به نظر می رسد که این دولتها 
در مرحله پساکرونا در سطح آمادگی 
ملی خود و ســطح قدرتشــان برای 
با خطرات جدیــد، تجدیدنظر  مقابله 

کنند.
دولتها معمــولا مقابله بــا تهدیدات 
نظامی و امنیتی را ضروری می دانند، 
آنچــه که تهدید خارجــی و ترس از 
سیطره خارجی را در لیست اولویتهای 

اساسی امنیت دولتها جای می دهد.

به نظر می رســد در ســایه افزایش 
چالش های جهانی، لازم است تعریف 
امنیت ملی جامع تر شده و هر اقدامی 
که دولت ها برای حفظ ســامت خود 
از خطرات داخلی و خارجی انجام می 

دهند را در بر گیرد.
با تحول شرایط بین المللی و تغییر نوع 
تهدیدات، موضوع امنیت ملی، اهمیت 
بیشتری یافته است. در همین رابطه، 
باری بوزان، کارشناس مسائل امنیتی، 
مخاطــرات فردی و جمعی، تهدیدات 
گذرا برای مرزها و بحرانهای طبیعی 
را نیز جزئی از دیدگاه معاصر نســبت 
بــه امنیت ملی می دانــد اما روبرت 
کاپــان، ابعــاد دیگــری را به این 
تهدیدات افــزوده و بیماریهای واگیر 
دار و حزب گرایی هــای قبیلــه ای و 
عشــایری را از جمله تهدیدات جدی 
برای امنیت جهانــی می داند که می 
تواند بافــت اجتماعی کره زمین را بر 
هم بزند.با وجــود تمام این تحولات 
و افکار، دولت هــا، به ویژه دولت های 
بزرگ بر دو بعــد نظامی و اقتصادی 
متمرکز شــده و دیگــر عوامل را در 
اولویت های بعدی قرار دادند، تا اینکه 
بحران کرونا ظهور کرد و نشــان داد 
تفکر امنیتی قدیمی نســبت به نقش 
دولت تا چه اندازه نادرست بوده است.
در این جا می توانیم به برخی نزدیکی 
 های جهانی اشــاره کنیــم که باعث 
شدت گرفتن بحران کرونا و تاثیرات 
آن در برخی دولت ها شــده است؛ از 

جمله در:
 ایالات متحده آمریکا: 

در مقایسه بین استراتژی امنیت ملی 

که دونالــد ترامپ وضع کرده و آنچه 
کــه در زمان باراک اوباما بود، در می 
یابیم که تهدیدات ناشــی از تغییرات 
آب و هوایی و محیطی، بهداشــتی و 
حقوق بشــر، هیچ جایی در استراتژی 
ترامپ نداشــته اســت و در عوض، 
رقابت استراتژیک با روسیه و چین و 
تهدیداتی علیه ایران و کره شــمالی، 
فعلی  رئیــس جمهور  اولویت های  از 

آمریکاست.
اتحادیه اروپا:

بــر تهدید  بــه طور کلی  اروپایی ها 
اســتراتژیک روســیه تمرکز دارند و 
ضمن توجه خاص به رشد اقتصادی، 
تهدید بهداشــتی را نادیــده گرفتند، 
دولت های  از  بســیاری  که  همانطور 
اروپایــی، بخش هــای بهداشــت و 

ارتباطات را به بخش خصوصی واگذار 
کرده و به این ترتیب، امنیت ملی خود 

را در معرض خطر گذاشتند.
سیاست های سازمان بهداشت 

جهانی و توصیه های آن:
سازمان بهداشت جهانی، »معیارهای 
جهانی« خود را برای فعالیت نظام های 
بهداشــتی در سراسر جهان مشخص 
کرده و موضــوع را منحصر به حجم 
»هزینه مادی« نموده بود که بر این 
تفکر استوار اســت که هر چه هزینه 
دولت کمتر باشــد، نظام بهداشــتی 
آن اثرگذاری بیشــتری دارد. در این 
میان، اصل کیفیت خدمات ارائه شده 
به مردم و قدرت آنها در دســت یابی 
به بهترین خدمات بهداشتی، در نظر 

گرفته نمی شود.

افــزون بر آن چه گذشــت، ســازمان 
بهداشــت جهانی، دولت ها را تشــویق 
به خصوصی ســازی و مشــارکت بین 
دو بخــش عمومــی و خصوصــی در 
زمینه بهداشــت و بیمارستان ها کرد و 
این مســاله با ظهور کرونا، نا کارآمدی 
خود را نشان داد. همان طور که دولتی 
مثل فرانســه، مجبور به دولتی کردن 
بیمارستان ها برای مقابله با بحران کرونا 
شد.در نتیجه، همان طور که در ابتدای 
این مطلب گذشت، دولت های امروزی 
پس از شــیوع ویروس کرونا و بحرانی 
که با خود به همراه آورد، چاره ای ندارند 
این که در سیاســت های بهداشتی  جز 
خود تجدیدنظر کرده و امنیت بهداشتی 
را نیز از حیــث اولویت، در کنار امنیت 

نظامی جای دهند.
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اســتاندار خراســان رضوی گفــت: بخش 
خصوصــی باید به کمک دولــت بیاید و تا 
جایی کــه می تواند بــاری از دوش دولت 
بردارد و در حوزه اشتغال زایی برای جوانان 

نقش آفرینی کند.
علیرضا رزم حســینی در نشســت کارگروه 
تخصصی اشــتغال اســتان افزود: در سال 
گذشــته توفیقــات قابل توجهــی در حوزه 
اقتصاد استان داشــتیم که مرهون زحمات 
همــه ارکان حاکمیت و مدیران دســتگاه 
های اجرایی بود، هر چند باید برای ارتقای 
شاخص های اقتصادی استان تلاش بیشتری 
شود.وی ادامه داد: باید پیش بینی های لازم 

بــرای حفظ اشــتغال موجود در خراســان 
رضوی انجام شود و به سوی توسعه اشتغال 
در استان حرکت کنیم.وی با بیان اینکه آثار 
کرونا بر اقتصاد و اشــتغال استان به تدریج 
پدیدار خواهد شد گفت: شیوع بیماری کرونا 
باعث شده است بخش خدمات استان بیشتر 
تحت تاثیر قرار گیرد لــذا با انجام اقدامات 
لازم در بخش های کشاورزی و صنعت، باید 

کاهش اشتغال بخش خدمات جبران شود.
رزم حســینی به تداوم اجــرای طرح مثلث 
توسعه اقتصادی فرهنگی در خراسان رضوی 
اشــاره کرد و افزود: این طــرح تاثیر قابل 

توجهی در این استان داشته است.

وی با بیان اینکه بهبود فضای کسب و کار 
یکی از اولویت های اســتان است، ادامه داد: 
همه ارکان حاکمیت در استان باید در تحقق 
توســعه پایدار جوامع محلــی نقش آفرینی 
کرده و در این راســتا وحــدت خود را حفظ 
کنند.رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
خراســان رضوی نیز در این نشست گفت: 
۱۳.۶ درصد خالص اشتغال کشور طی سال 

گذشته در این استان ایجاد شده است.
رضا جمشیدی افزود: نرخ مشارکت اقتصادی 
استان در سال گذشته به ۴۷.۳ درصد رسیده 
اســت.وی ادامه داد: نرخ بیکاری استان در 
ســال گذشته به ۸.۴ درصد کاهش یافت در 

حالی که این نرخ در ســال قبل از آن ۱۰.۸ 
درصــد بوده و این در حالی اســت که نرخ 
بیکاری در کشــور طی ســال گذشته ۱۰.۷ 

درصد بود.
وی گفت: در سال گذشــته خالص اشتغال 
ایجاد شده در کشــور ۴۳۰ هزار نفر بود که 
بیش از ۵۸ هزار نفر آن به خراســان رضوی 

تعلق داشــت و به عبارتی این استان ۱۳.۶ 
درصد کل خالص اشــتغال ایجاد شــده در 

کشور را به خود اختصاص داد.
جمشــیدی افزود: این در حالی است که در 
ســال ۹۷ بر اســاس آمارها، سهم خراسان 
رضوی از میزان اشــتغال خالص ایجاد شده 

در کشور فقط یک درصد بود.

استاندار خراسان رضوی:

بخش خصوصی به کمک دولت بیاید
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خ  پاسخ جعفر زاده ایمن آبادی به یادداشت 
حسین شریعتمداری درباره یک طرح دوفوریتی

تضعیف مجلس
 خدمت به انقلاب نیست

غامعلــی جعفرزاده ایمن آبــادی نماینده دوره های نهــم و دهم مجلس و رییس 
فراکســیون مســتقلین ولایی، در صفحه اینســتاگرام خود، متنی انتقادی خطاب به 
حســین شریعتمداری، مدیر مسئول روزنامه کیهان در خصوص یادداشت اخیر وی با 
عنوان » یک چشــمت را ببند« نوشته و آن را برای انتشار در اختیار خبرگزاری خانه 

ملت قرارداده است.
در یادداشــت اینســتاگرامی جعفرزاده ایمن آبادی نماینده رشت در مجلس شورای 

اسامی خطاب به شریعتمداری، مدیر مسئول روزنامه کیهان آمده است:
»در روزنامه سراســر کیهانی اتان! درخواســت نمودید ۷۵ نماینده رد صاحیت شده 
فاسد) مالی و بعضا اخاقی( را به دادگاه بکشانید ! جانا سخن از زبان دل ما می گویی 
! عین درخواست ما یا حداقل بنده و تنی چند همین است که شما می فرمایید اما چه 
خوب بود قبل از اینکه آبروی ما که به زحمت و ســختی و قطره چکانی و در طول 
حداقل نیم قرن بدســت آمده و توسط بعضی از خدانشناس ها اینچنین بر آن چوب 
حراج زده شــد دادگاهی تشکیل و رایی صادر می شد و آن موقع هر تصمیمی گرفته 

می شد گردنمان از مو باریک تر بود«.
جعفــرزاده ایمــن آبــادی در ادامه افزوده اســت: »جناب آقای حاج حســین آقای 
شریعتمداری اتفاقا حرف ما همین است که هیچ جا بازخواست نشدیم توجیه نشدیم 
محاکمه نشدیم رایی صادر نشد و هر کس هر طور دلش خواست بر اساس یکسری 
گزارشات کذایی ساختگی از حق مســلمی که داشتیم و یا بعبارتی این حق انتخاب 

واقعی از مردم سلب شد و به ناحق از ادامه مسیر نمایندگی ملت محروم شدیم .
مجلس آش دهان سوز نبوده و نیست ولی خادمی ملت و نظام اسامی افتخار کمی 
نبود که بالاجبار با دست و پایی بسته ان را از ما گرفتند! و بعد هم کوتاه نمی آیید و 

هر روز یک هجمه جدید و یک تهمت جدیدتر ! وارد می کنید.
اصا فکر کرده ایدآمدیم و به دادگاه رفتیم و از دست قضا گیر یک قاضی خدا ترس 
افتادیم و او بیاد آخرت اش افتاد و متوجه شد بما یا حداقل به چند نفری که من می 
شناســم و شهادت می دهم ظلم شده و اشتباهی رخ داده و تبرئه شدیم آن موقع راه 
جبران این ظلم بزرگ چیســت ؟ بخدا قسم ما فرزندان این انقاب و نظام هستیم و 
حداقل همچون منی ادعا دارم از جنابعالی و امثالهم بیشتر نگران این نظام و انقاب 
هستیم چون همیشه سعی کردیم در تمامی عرصه های جریان تکوین انقاب و دفاع 
هشــت ساله مقدس عما وارد شــده و هزینه پرداخت کرده ایم و برای انقاب نیرو 

جمع کرده ایم حداقل اگر در جذب موفق نبودیم دفع نکردیم !«
جعفرزاده ایمن آبادی در ادامه این پست اینستاگرامی آورده است: » آقای محترم مگر 
چه چیزی با دو فوریت مطرح کرده ایم ؟ که اینچنین زمین و زمان را بهم دوخته اید 
؟ خاصه کام گفته ایم هر کس گزارش کذب و خاف واقع و در جهت حذف افراد 
مســئول داده بعدش ذینفع حق شکایت داشته باشد ! کجای این حرف اشکال دارد ؟ 
این طرح راه خاف اخاق و دین و راه حل حذفی افراد که مدتهاست در این کشور 
باب شده را می بندد. بگذارید هر کس حقی از او ضایع شده بتواند مستند به قانون به 
مراجع تظلم خواهی و دستگاه قضا مراجعه کند ایا به همین سادگی به امثال منی که 
ادعا داریم یک جو  مال حرام وارد زندگیمان نشــده و در عمرمان اصا کار اقتصادی 
نکرده ایم تهمت می زنید آیا نظر دارید به گوشــه ای بنشــینیم و هر چه شما گفتید 

بپذیریم ؟ اتفاقا خیر ! ...«
در  بخش دیگری از متن انتقادی نماینده رشت خطاب به مدیرمسئول کیهان پس از 
برشماری مواضع و سایق  سیاسی برخی نمایندگان ، آمده است:  به خدا قسم اشتباه 
کردید. تضعیف نهاد مجلس به هیچ عنوان خدمت به انقاب نیست و این استراتژی 
از اســاس دچار مشکل و اشتباه بود و هست و این را بدانید ما دلمان با این اقدامات 
نابخردانه نمی شکند دست از جمهوری اسامی که حاصل خون هزاران شهید است 
نمی کشیم نا امید نمی شویم امید به اصاحات واقعی و تدریجی داریم از شما بیشتر 
به ولایت فقیه اعتقاد داریم و ملتزم به آن بوده و حداقل همچون منی بوده و هستم 
اما در کرســی نمایندگان واقعی ملت در مجلس مدافع حقوق مردم بودیم و ذره ای 
هم خدا را شکر از انجام وظایف قانونی و شرعی مان عقب نشینی نکردیم و از حقوق 
ملــت دفاع کردیم و اگر حکم حکومتی هم صادر شــد پذیرفتیم بگذارید واقعیت را 

بگویم حرف داشتیم اما پذیرفتیم  و سکوت کردیم.
اقای حاج حسین آقای شریعتمداری

بخدا شــما هم خیلی به این دنیا متکی نباشــید در فکر اخرتتان باشید دست از یک 
سویگی بردارید بفکر مردم و انقاب و آخرت خودتان باشید.

 جعفرزاده ایمن آبادی  در بخش دیگری از نامه خود خطاب به حســین شریعتمداری 
با تصریح این مطلب که ادعای جمهوری اســامی حذف دیکتاتوری رژیم منحوس 
ســابق است، آمده اســت: اگر دلتان برای انقاب می سوزد که حداقل الحمدالله در 
بیان آن چیزی کم ندارید ! اجازه ندهید هیچ جا ظلمی بر علیه فرد یا افرادی صورت 
پذیرد. راه خرج کردن از رهبری را به حداقل ممکن برسانید هر کس پاسخگوی عمل 
خودش باشــد و همه در زیر چتر بزرگ رهبری بفکر نظام و انقاب باشیم در بیرون 
به اندازه کافی دشمن داریم در داخل بی جهت دشمن سازی نکنید نمی شود همیشه 
با دافعه کشور داری کرد قدری جاذبه بد نیست ببینید از تتلو چه ساخته شد ؟ رکورد 
دار لایو اینستا در دنیا شده ! بعد شما افتخارتان این است که فرزندان انقاب و نظام 
و یادگاران هشــت سال دفاع مقدس و بسیجیان واقعی مخلص خدا را که ادعا دارند 
از قافله شــهدا جا مانده اند را خانه نشین کرده اید ! بخدا این رسمش نیست ازاده و 
جانباز قطع عضو و ویلچری و پاسدار و  و فرزند شهید نماینده مجلس را رد صاحیت 
کردن و خانه نشین کردن و دشمن شاد کردن نباید افتخار جمهوری اسامی باشد ! 
بیایید با هم بفکر حفظ انقاب و نظام و جمهوری اســامی که حاصل خون هزاران 
هزار شهید است باشیم .وی در پایان با انتقاد از برخی رد صاحیت ها و همچنین  و 

آنچه حذف فرزندان صدیق انقاب و نظام خواند، نوشت:
هر جا اشــتباهی کردیم شجاعانه بپذیریم وآن را اصاح کنیم حذف افراد دلسوز و با 
غلتک بر روی آنان رفتن بر خاف دینداری است در پایان تکرار می کنم هیچگاه بر 

خاف مصالح نظام و انقاب و شهدا اقدامی نکرده ایم.
و من الله التوفیق

غامعلی جعفرزاده ایمن آبادی
نماینده دوره های نهم و دهم مجلس

جانباز هفتاد درصد )قطع نخاع ویلچری(
سی و یکم فروردین 1۳۹۹/

رقابت برای تکیه بر صدر کرسی های بهارستان

صندلی ریاست از آن کیست؟
شــاید بتــوان گفــت 
هیــات  انتخابــات 
رئیسه مجلس یازدهم 
انتخابات  رقابتی ترین 
رئیســه های  هیــات 
باشــد.  مجلــس  ادوار 
که  اســت  درحالی  این 
انتخابات دوم اسفند ماه 
یکی از غیر رقابتی ترین 
ادوار  انتخابات هــای 
تحرکات  بــود.  مجلس 
منتخبان مجلس شــورای اسامی نشان 
می دهــد کــه لابی هــا و رایزنی ها برای 
انتخــاب رئیس مجلس در جریان اســت. 
رقابت اصلی بر خاف گذشته نه در میان 
دو جناح اصلــی )اصولگرا- اصاح طلب( 
بلکــه درون یک جناح )اصولگرا( اســت. 
این شــاید یکی از مشــخصه های اصلی 
مجلس یازدهم باشد. اقلیت بسیار ضعیف 
اصاح طلب می داند که نمی تواند در جریان 
رقابت های درونی مجلس مشارکت زیادی 
داشته باشــد و احتمالا در انتخابات هیات 
رئیســه نیز حضور پررنگی نخواهد داشت. 
اما اکثریت اصولگرا درگیر رقابت ســنگین 
درونی اســت. رقابتی که از دل اختافات 
بیــرون می آید. این اختافــات در جریان 
انتخابــات نیز بــروز و ظهور پیــدا کرد و 
باعث شد تا دقیقه نود وحدت اصولگرایان 
دست نیافتنی باشد. حالا هم گفته می شود 
از تشــکیل  اصولگرایان می خواهند پیش 
مجلــس جدیــد ترکیب هیات رئیســه را 
معرفی کنند. محمدرضــا میرتاج الدینی از 
منتخبان مجلس در این باره گفته اســت: 
»اصولگرایان قرار اســت هیات رئیسه را 
پیش از آنکه مجلس یازدهم رســما آغاز 
شــود انتخاب کنند و در این زمینه با همه 
طیف های اصولگرایی در مجلس به تفاهم 

برسند.«
البته تفاهم در این باره کار ساده ای نیست، 
اما غیرممکــن هم به نظر نمی رســد. تا 
همین حالا از نامزدی هفت چهره شاخص 
اصولگرایان برای ریاســت مجلس سخن 
گفته می شــود. البته احتمالا این هفت نفر 
همگی نامزد ریاست مجلس نشوند و برخی 
از آن ها کنــاره گیری کنند، اما نامشــان 
مطرح اســت. در این بین عــده ای هم از 

احتمال نامزدی یک گزینه از سوی اصاح 
طلبان ســخن می گویند کــه البته ممکن 
اســت این اتفاق هــم رخ ندهد و اصاح 
طلبان با توان اندک خود در مجلس جدید 
اساسا وارد رقابت نشوند. اما گزینه هایی که 
از جریان اصولگرا برای نامزدی ریاســت 

مجلس مطرح اند چه کسانی اند؟
محمد باقر قالیباف

شهردار پیشین تهران با کسب بیش از یک 
میلیون و دویست هزار رای بیشترین رای 
را در میان نمایندگان منتخب کسب کرده 
است. او سرلیست اصولگرایان در انتخابات 
تهران هم بــود. به این ترتیــب قالیباف 
بیشترین شانس را برای کسب ریاست قوه 
مقننه خواهد داشت. البته قالیباف را بیشتر 
به عنوان یک مدیر اجرایی می شناســند و 
حضور او به عنوان رئیس مجلس منتقدانی 
دارد. با این حال او خود را آماده رقابت برای 
کسب کرسی ریاست می کند. گزارش هایی 
از جلســات او با برخی از منتخبان مجلس 
منتشر شــده اســت. در همین راستا چند 
روز پیــش تصویری از جلســه قالیباف با 
مازندران  و  اســتان های گیان  منتخابان 

خبرساز شد.
مرتضی آقاتهرانی

دومین نامزد احتمالی کسب کرسی ریاست 
نفر دوم لیست اصولگرایان در تهران است. 
پایداری،  آقاتهرانی دبیرکل جبهه  مرتضی 
بیشــترین زاویه را با قالیباف دارد و از این 
جهت شــاید مهمترین رقیب او به حساب 
آید. با این حال به نظر نمی رسد آقاتهرانی و 
همفکرانش در مجلس یازدهم آنقدر قدرت 
داشــته باشــند که مانع از ریاست قالیباف 
شوند مگر اینکه شهردار پیشین تهران در 
رقابت، گرفتار تله ها و لابی ها شــود. این 
نکتــه هم اهمیت دارد کــه آقا تهرانی در 
رقابت انتخاباتی رای کمتری از قالیباف به 
دســت آورده و حتی نتوانست جایگاه دوم 
را کسب کند. او پس از مصطفی میرسلیم 
با 860 هزار رای نفر ســوم در تهران شد. 
آقا تهرانی فعالیت آشکار در راستای کسب 
ریاســت مجلس نداشــته و ظاهرا فعا با 

چراغ خاموش حرکت می کند.
مصطفی آقامیرسلیم

امیدهایی  این عضو شاخص حزب موتلفه 
برای کسب ریاســت مجلس دارد. او پس 

از قالیبــاف با نزدیک بــه ۹00 هزار رای 
بالاترین اقبال مردمی را داشــته است. اما 
امیدهایش فقط روی کاغذ است. در عمل 
به نظر نمی رسد شانس زیادی برای جلب 
حمایت منتخبان مجلس داشــته باشد. با 
این حال میرســلیم از فعالترین نامزد های 
احتمالی در رسانه هاســت. او مدام درباره 
مســائل کشــور اظهار نظــر می کند و با 
رســانه ها گفتگو انجام می دهد. این اظهار 
نظر ها برایش حواشی هم به همراه داشته 
اســت. در این بین گفته می شــود برخی 
جریان های میانــه رو اصاح طلب از جمله 
حزب کارگزاران مایلند میرســلیم در بین 
نامزد هــای کنونــی اصولگرا به ریاســت 
مجلس برسد. با این وجود حتی او اگر رای 
اصاح طلبان را هم داشــته باشد شانس 
زیــادی در رقابت با دیگر نامزد ها ندارد. نه 
میرســلیم توان سازماندهی آرای منتخبان 
مجلس را دارد و نه حزب قدیمی موتلفه از 

این نفوذ برخوردار است.
علیرضا زاکانی

او نماینده ســه دوره مجلس بوده و از نفوذ 
بالایی در میان گروه های مختلف اصولگرا 
برخــوردار اســت. زمانیکه از قــم نامزد 
انتخابات شد بســیاری معتقد بودند که او 
برای کرسی ریاست مجلس نقشه کشیده 
اســت. زاکانی در ظاهر تحــرکات زیادی 
برای نامزدی در انتخابات ریاست مجلس 
ندارد و حتی ممکن اســت وارد این رقابت 
نشود با این حال شایعات پیرامونش فراوان 

است. گفته می شــود او و آقاتهرانی توافق 
کرده اند که زاکانــی وارد رقابت با قالیباف 
شــود و آقاتهرانی به ســود او کناره گیری 
کند تا آرایش نشکند. از طرف دیگر زمزمه 
هایی وجود دارد مبنــی براینکه نه زاکانی 
و نــه آقا تهرانــی وارد رقابت بــا قالیباف 
نمی شوند و ممکن است زاکانی نامزد نایب 
رئیسی مجلس شــود. به هر حال علیرضا 
زاکانــی می تواند یک رقیــب جدی برای 

قالیباف باشد.
حمیدرضا حاجی بابایی

او در حــال حاضر از نمایندگان اصولگرای 
فعال در مجلس کنونی است. حاجی بابایی 
سالهاست که از حوزه انتخابیه همدان وارد 
مجلس می شــود. ســابقه وزارت آموزش 
پــرورش در دوره احمدی نژاد را دارد و در 
میان اصولگرایان چهره ای مقبول اســت. 
گفته می شود او با توجه به پیشینه همراهی 
اش با احمدی نژاد به دنبال کسب حمایت 
ایــن جریــان در انتخابات هیات رئیســه 
مجلس است و ممکن است نامزد ریاست 
و یا نایب رئیسی شود. به نظر نمی رسد او 
برای ریاست مجلس شانسی داشته باشد، 
اما برای نایب رئیســی می تــوان برای او 

شانس قائل شد.
علی نیکزاد

نام او به عنــوان نامــزد احتمالی جریان 
منتســب به محمــود احمدی نــژاد برای 
کسب ریاســت مجلس مطرح شده است. 
نیکزاد در میــان اصولگرایان نیز چهره ای 

با نفوذ به حســاب می آید و با سابقه ای که 
از حضور در وزارت مســکن دارد از جانب 
برخی  اصولگرایان گزینه ای مناسب برای 
ریاست مجلس است. نباید این موضوع را 
نادیده گرفت که او در انتخابات ریاســت 
جمهوری سال ۹6 ریاســت ستاد ابراهیم 
رئیسی را برعهده داشت. این نشان دهنده 
نفوذ بالایش در این جریان اســت. با این 
حال نیکزاد احتمالا شانس زیادی در رقابت 
بــا چهر هایی همچون قالیبــاف، زاکانی و 

آقاتهرانی ندارد.
فریدون عباسی

شــاید بتوان گفت: ضعیف ترین گزینه در 
میــان نامزد های اصولگرا اوســت. رئیس 
ســازمان انرژی اتمی در دوران ریاســت 
جمهوری محمود احمدی نژاد، سیاستمدار 
قابلی نیست و از طرف دیگر نفوذ چندانی 
در میــان اصولگرایان ندارد. با این حال او 
امید به احمدی نژادی های مجلس۷ آینده 
بسته اســت و در این راستا تاش می کند 
آرای آن ها را به دســت بیاورد. او رایزنی ها 
خود را آغاز کرده و رســما اعام کرده که 

نامزد ریاست مجلس می شود.
همانطــور که گفته شــد احتمــال اینکه 
انتخابات  بــرای  نامزدی  اصاح طلبــان 
ریاســت مجلس معرفی کنند اندک است، 
اما ممکن اســت وارد رقابــت برای دیگر 
کرسی های هیات رئیسه شوند. تنها شانس 
 آنها مسعود پزشــکیان نایب رئیس کنونی 

مجلس است.

خبر
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تورم فروردین به ۳۲.۲درصد رسید
نرخ تورم ســالانه فروردین ماه 1۳۹۹ برای خانوارهای کشور به ۳2.2 درصد 
رسیده که نســبت به همین اطاع در ماه قبل، 2.6 واحد درصد کاهش نشان 

می دهد.
به گزارش صبح امروز، شاخص قیمت مصرف کننده – فروردین 1۳۹۹ از سوی 

مرکز آمار ایران منتشر شد.
کاهش نرخ تورم نقطه ای خانوارهای کشور

منظور از نرخ تورم نقطه ای، درصد تغییر عدد شــاخص قیمت، نســبت به ماه 
مشــابه سال قبل است. نرخ تورم نقطه ای در فروردین ماه 1۳۹۹ به عدد 1۹.8 
درصد رسیده است؛ یعنی خانوارهای کشور به طور میانگین 1۹.8 درصد بیشتر 
از فروردین 1۳۹8 برای خرید یک »مجموعه کالاها و خدمات یکسان« هزینه 

کرده اند.
نرخ تورم نقطه ای فروردین ماه 1۳۹۹ در مقایســه با ماه قبل 2.2 واحد درصد 
کاهش یافته اســت. نرخ تورم نقطه ای گروه عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و 
دخانیــات« با کاهش ۳.۹ واحد درصدی به 10.۷ درصد و گروه »کالاهای غیر 
خوراکی و خدمات« با کاهش 1.0 واحد درصدی به 2٤.۷ درصد رسیده است.

این در حالی است که نرخ تورم نقطه ای برای خانوارهای شهری 20, 2 درصد 
می باشــد که نسبت به ماه قبل 2.0 واحد درصد کاهش داشته است. هم چنین 
این نرخ برای خانوارهای روستایی 18, 1 درصد بوده که نسبت به ماه قبل ۳.0 

واحد درصد کاهش داشته است.
افزایش نرخ تورم ماهانه خانوارهای کشور

منظور از نرخ تورم ماهانه، درصد تغییر عدد شــاخص قیمت، نسبت به ماه قبل 
اســت. نرخ تورم ماهانه فروردین 1۳۹۹ به 2.1 درصد رسیده که در مقایسه با 
همین اطاع در ماه قبل، 0.6 واحد درصد افزایش داشــته اســت. تورم ماهانه 
برای گروه های عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و دخانیات« و »کالاهای غیر 

خوراکی و خدمات« به ترتیب ۵.1 درصد و 0.8 درصد بوده است.
این در حالی اســت که نرخ تورم ماهانه برای خانوارهای شــهری 2.0 درصد 
است که نسبت به ماه قبل، 0.6 واحد درصد افزایش داشته است. هم چنین این 
نرخ برای خانوارهای روستایی ۳.1 درصد بوده که نسبت به ماه قبل 1.۳ واحد 

درصد افزایش داشته است.
کاهش نرخ تورم سالانه خانوارهای کشور

منظــور از نرخ تورم ســالانه، درصد تغییر میانگین اعداد شــاخص قیمت در 
یک ســال منتهی به ماه جاری، نسبت به دوره مشــابه قبل از آن است. نرخ 
تورم ســالانه فروردین ماه 1۳۹۹ برای خانوارهای کشــور بــه ۳2.2 درصد 
 رسیده که نســبت به همین اطاع در ماه قبل، 2.6 واحد درصد کاهش نشان

 می دهد.

این در حالی اســت که نرخ تورم سالانه برای خانوارهای شهری ۳1.۹ درصد 
است که نسبت به ماه قبل 2.۵ واحد درصد کاهش داشته است. هم چنین این 
نرخ برای خانوارهای روستایی ۳۳.۹ درصد بوده که نسبت به ماه قبل ۳.٤ واحد 

درصد کاهش داشته است.
تغییرات قیمت ها در ماه جاری

در گروه عمده »خوراکی ها، آشــامیدنی ها و دخانیات« بیشترین افزایش قیمت 
نسبت به ماه قبل مربوط به گروه »میوه و خشکبار« )لیمو شیرین، لیمو ترش، 
سیب، پرتقال(، گروه »ســبزیجات« )گوجه فرنگی، سیب زمینی و حبوبات( و 
گروه »قند و شــکر و شیرینی« )قند، شکر( می باشد. در گروه عمده »کالاهای 
غیــر خوراکی و خدمات« گروه »کالاها و خدمات متفرقه« )حق بیمه اتومبیل 
سواری، طای 18 عیار( بیشترین افزایش قیمت را نسبت به ماه قبل داشته اند.

هم چنین گروه »گوشــت قرمز، سفید و فرآورده آنها« )گوشت مرغ( نسبت به 
ماه قبل، کاهش قیمت داشته است.

دامنه تغییرات نرخ تورم سالانه در فروردین ماه 1۳۹۹ برای دهک های مختلف 
هزینــه ای از ۳0, 8 درصد برای دهک اول تــا ۳٤.2 درصد برای دهک دهم 

است.

حذف سهمیه شکر صنف و صنعت 
خراسان رضوی از طرح تنظیم بازار 

 

معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان 
رضوی گفت: ســهمیه استان برای تامین شــکر حوزه های صنف و صنعت از 

محل طرح ملی تنظیم بازار کشور حذف شد.
بــه گزارش صبح امروز به نقــل از ایرنا، علی غفوری مقدم افزود: پیش از این 
ســتاد تنظیم بازار کل کشور شکر را با ارز دولتی و قیمت کمتر نسبت به بازار 
در اختیار خانوار، صنف و صنعت در استانها قرار می داد که خراسان رضوی نیز 

از این محل سهمیه ای دریافت می کرد.
وی اضافه کرد: امســال از آنجا که واردات شکر با ارز نیمایی انجام می گیرد و 
با قیمت بالاتری تامین می شــود لذا ستاد تنظیم بازار کشور دیگر سهمیه ای از 
شــکر برای حوزه های صنف و صنعت استانها اختصاص نمی دهد اما کماکان 

سهمیه شکر خانوار استانها توسط ستاد تنظیم بازار کشور تامین خواهد شد.
معاون ســازمان صنعت، معدن و تجارت خراســان رضــوی گفت: هم اینک 
ســهمیه شکر بخش خانوار استان از ستاد تنظیم بازار کشور برای ماه رمضان، 
چهار هزار و ٤٤٤ تن است که قرار است در بسته بندیهای یک کیلویی به قیمت 
هر کیلوگرم ۵۹ هزار ریال تحویل خانوار شــود اما سهمیه ای برای واحدهای 

صنفی و صنعتی استان از این محل اختصاص نیافته است.
غفوری مقدم افزود: با این حال درصدد هستیم شکر با قیمت هر کیلوگرم 62 
هزار ریال را تامین و در اختیار واحدهای صنعتی و صنفی خراسان رضوی قرار 
دهیم یا این که این واحدها خود نسبت به تامین شکر مورد نیازشان اقدام کنند.
اســتان  در  هــم  شــکر  موجــودی  خوشــبختانه  کــرد:  اضافــه  وی 
 خراســان رضــوی و هم در کشــور زیــاد اســت و مشــکلی در تامین آن

 نیست.

شکاف طبقاتی سقف رکورد را شکافت

فاصله جیبی
رشد بی سابقه ضریب جینی حاکی از توزیع نامتناسب درآمد ها در کشور است

فاصلــه  گســترش 
توزیــع  طبقاتــی، 
درآمــد  نامتعــادل 
فزونــی  ثــروت،  و 
فقر  زیرخط  جمعیــت 
عائــم  از  همــه  و... 
رفــاه  آســیب دیدن 
بر  اســت.  اجتماعــی 
ازجمله  اســاس  همین 
دولت هــا  وظایــف 
تثبیت  منابع،  تخصیص 
و توزیع عادلانه درآمد اســت. در این زمینه 
بررسی ها نشان می دهد به جهت ناکارآمدی 
سیاســت های دولــت، در ســال های اخیر 
ضریــب جینی کــه ازجمله شــاخص های 
اندازه گیــری فاصله یا شــکاف طبقاتی، با 
رشــد بســیار چشــمگیر از حدود 0,۳۷ در 
ســال ۹0 به 0,٤1۳2 در ســال ۹۷ رسیده 
که این میزان در 16 ســال اخیر )از ســال 
82 به بعد( امری بی ســابقه است. همچنین 
بررسی های تطبیقی نشان می دهد ایران در 
شــاخص ضریب جینی در سال های 201۳ 
و 201٤ در رتبه 6۷ جهان قرار داشــته که 
طی چهارسال اخیر با ســقوط هفت پله ای، 
در ســال 2018 به رتبــه ۷۵ جهان تنزل 
پیدا کرده اســت. به عبــارت دیگر، در حال 
حاضر وضعیت توزیع درآمدها در ۷۵ کشور 
نسبت به کشورمان بهتر و عادلانه تر صورت 

می گیرد.
ضریب جینی در گزارش سازمان ملل

ضریــب جینی یــک واحد انــدازه گیری 
پراکندگی آماری اســت کــه معمولا برای 
ســنجش میزان نابرابری در توزیع درآمد یا 
ثروت در یک جامعه آماری استفاده می شود 
و ارقامــی بین 0 تا 100 را در برمی گیرد که 
هرچه این رقم بیشتر باشد دلالت بر شکاف 
و نابرابــری درآمدی بیشــتر و بــالا بودن 

اختاف طبقاتی در یک کشور دارد.
ســازمان ملل در گزارش توســعه انسانی 
201۹، ضریب جینی 1۵2کشــور جهان از 

جمله ایران را اعام کرده است.
ایران میان 1۵2 کشوری که در این گزارش 
مورد بررســی قرار گرفته انــد از نظر میزان 
ضریب جینی در رتبه ۹8 قرار گرفته اســت 
که بدین ترتیب شــکاف درآمدی در ایران 
طی این دوره بیشــتر از ۹۷ کشور و کمتر از 

۵٤ کشور جهان بوده است.
براســاس آمارهای ارائه شــده در پیوست 
بودجــه ۹۹، ضریب جینی در کل جامعه که 

در سال 1۳۹۵، برابر ۳۹ واحد بوده است، که 
در ســال 1۳۹6 به رقم ۳۹,81 واحد رسید. 
روند افزایشــی این ضریب ادامه یافت و به 
٤0,۹۳ واحد در ســال 1۳۹۷ رسید. ضریب 
جینی در جامعه شــهری بــه تبعیت از کل 
جامعه از ســال 1۳۹۳ شــیب صعودی به 
خود گرفت و در ســال 1۳۹۵ به ۳۷,۳ واحد 
رســید، این روند ادامه یافت تا این عدد در 
ســال 1۳۹۷ به ۳۹,٤0 واحد برسد. این آمار 
برای جامعه روستایی برابر با ۳۳,62 در سال 
1۳۹۵ و ۳۵,۹۵ واحد در ســال 1۳۹۷ است.
آمارها نشــان می دهد، طی سال ۹6 تا ۹۷ 

ضریب جینی 2,81 واحد رشد داشته است.

جهش نرخ ارز عامل افزایش ضریب جینی
از دلایل افزایش ضریب جینی در بازه زمانی 
یک ســاله ۹6-۹۷، جهش نرخ ارز در اواخر 
ســال ۹۷ و افزایش قیمــت کالا و خدمات 
بوده اســت که به موجــب آن قدرت خرید 
خانوارها کاهش پیدا کرده است. این کاهش 
برای دهکهای مختلف جامعه یکسان نبوده 
و نسبت کاهش درآمد طبقات پایین جامعه 
بیشتر از کاهش درآمد طبقات بالایی جامعه 
بوده که برآیند آن منجر به افزایش ضریب 
جینی در مناطق شــهری و روســتایی کل 

کشور شده است.
به نظر می رســد با توجه به افزایش قیمت 
بنزین و تورم به وجود آمده در سال 1۳۹8، 
طی ســال جاری نیز روند صعودی افزایش 

شاخص جینی را شاهد باشیم.

در برخی از کشــورهای صنعتی و توســعه 
یافته بیشــتر از ایران و یا تقریبا در ســطح 
ایران است. از جمله این کشورها آمریکاست 
که شــکاف درآمدی بیشتری از ایران دارد. 
ضریب جینی آمریکا ٤1,۵ اعام شده است. 
ضریب جینی ترکیه نیز ٤1,۹ اعام شــده 

است که بیشتر از ایران بوده است.
برخی دیگر از کشــورها که شکاف درآمدی 
بیشتری نســبت به ایران دارند عبارتند از: 
شــیلی، آرژانتین، مالزی، برزیــل، فیلیپین، 
آفریقای جنوبــی، پرو، کنگو، غنــا، کنیا و 

آنگولا.
آفریقــای جنوبی نیز با ضریــب جینی 6۳ 
بیشترین شــکاف درآمدی را در بین جهان 
طی سال های 2010 تا 201۷ داشته است. 
کمترین ضریب جینی نیز مربوط به اوکراین 

با نمره 2۵ بوده است.
کاهش ضریب جینی با یارانه نقدی

بررســی روند شــاخص ضریب جینی در 2 
دهه اخیر نشــان می دهد از سال 1۳8۹که  
مرحله نخســت طرح هدفمنــدی یارانه ها 
اجرایی شد، شکاف نابرابری درآمد و ثروت 
در کشور کاهش یافته و رقم شاخص جینی 
از 0,٤0۹۹بــه 0,۳۷00رســیده اســت. در 
حقیقت در جریــان اجرای طرح هدفمندی، 
یارانه نقدی واریز شده به حساب سرپرستان 
خانوار هرچند در نگاه بســیاری از ایرانیان 
اما  نمی شــد،  دندان گیری محســوب  رقم 
همین رقــم اندک ٤۵هــزار و ۵00تومانی 
برای بخشــی از جامعه ایرانی که از حداقل 

درآمد برخوردار بودند توانســت گشــایش 
قابل توجهی ایجاد کنــد و منجر به کاهش 
اثرگذاری توزیع  البته  ضریب جینی شــود. 
یارانه نقدی بر کاهش نابرابری توزیع درآمد 
و ثروت فقط تا ســال ۹2مانــدگار بود و در 
سایه افزایش شــدیدی نرخ تورم، این ابزار 
نیز کارایی خود را از دســت داد؛ در نتیجه از 
سال ۹2، با وجود اینکه نرخ تورم به محدوده 
تک رقمی هدایت شــد، دوباره رشد ضریب 
جینی شــتاب گرفت و نابرابری درآمدی و 

اختاف طبقاتی بیشتر شد. 
 در دولت قبل، توزیع ارز دولتی

 عادلانه بود
آلبــرت بغزیــان، اســتاد دانشــگاه تهران 
درخصــوص افزایش ضریــب جینی گفت: 
افزایش تورم طی ســالیان اخیر سبب شده 
بر قیمت و ارزش دارایی های دهک های بالا 
اضافه شده و از طرف دیگر دهک های پایین 
بیشــترین ضرر را از تــورم ببینند. به عنوان 
مثال ارزش مســکن طبقات بــالا افزایش 
یافته ولی طبقــات پایین مجبورند با قیمت 

بیشتری این مساکن را اجاره بکنند.
وی افــزود: حقــوق کارمنــدی و کارگری 
نیــز در ســالیان اخیر متناســب بــا تورم 
افزایــش نیافته که این امــر نیز به افزایش 
 فاصلــه طبقاتــی بیش از پیــش دامن زده 

است.
بغزیان در پاسخ به سوالی درخصوص علت 
افزایش نیافتن ضریب جینی در ســال های 
بین 86 تا ۹2 نیز تصریح کرد: در این سال ها 

نیز قیمــت ارز از 1۵00 تومــان به ۳000 
تومان رســید لکن همه کالاها گران نشد و 
توزیع ارز دولتی عادلانه بود و احتکاری نیز 
صورت نمی گرفت، از طرف دیگر ارز دولتی 
بین گروه های هدف همچون دانشــجویان 
و بــه واردات کالاهای اساســی اختصاص 

می یافت.
این کارشناس مسائل اقتصادی گفت: در آن 
دوران، ارز دولتــی به هیچ وجه رانتی نبود و 
خود دولت نیز قیمــت آن را افزایش نداده 
بــود و واردات نیز امکان پذیر بود و از طرف 
دیگر تحریم ها مانع عدم تولید نمی شد ولی 
در دوره فعلی ارز دولتی به کسانی اختصاص 
یافت که یا محصول وارداتی خود را احتکار 
یا کالای دیگر برای ســود بیشتر خود وارد 

می کردند.
نگاه مرکز پژوهش های مجلس

مرکز پژوهش های مجلس شورای اسامی 
در گزارشی به بررســی دلایل فقر پایدار و 
توزیع نامناســب درآمد در ایــران پرداخته 
و مــوارد زیر را به عنــوان مهم ترین عوامل 
شکاف طبقاتی در کشور عنوان کرده است:

- عدم توجه به فراگیری رشد اقتصادی
- پایین بودن تحرک درآمدی در دهک های 

پایین درآمدی
- درآمد پایین شاغان

- نبود نظــام متناسب ســازی مهارت های 
موردنیاز بازار با مهارت های آموزش داده شده 

در مراکز آموزشی رسمی و غیررسمی
- بی توجهی به کیفیت آموزش های رسمی 

و غیررسمی
و  نظــارت  ســازوکارهای  در  ضعــف   -
ارزیابی اثربخشــی در طرح های حمایتی و 

اشتغال زایی
- نبــود برنامه ریــزی مرکــزی در زمینه 
و کاهش  اشتغال زایی  فعالیت های حمایتی، 

فقر
- دسترسی نامتوازن به تسهیات بانکی

- مهاجرت های نامناسب و برنامه ریزی نشده 
درون کشوری و برون کشوری
- بالا رفتن نرخ شهرنشینی

- افزایــش ناگهانی و بی رویــه نرخ ارز و 
انتظارات تورمی حاصل از آن

- بی توجهــی به ارتقای ســطح اقتصادی 
و اجتماعــی مناطــق در افزایــش ضریب 

دسترسی به زیرساخت های اساسی
- عدم آینده نگری و برنامه ریزی مناســب 
برای کاهــش اثرات نامطلــوب برخورد با 

تکانه های خارجی احتمالی.
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پرداخت 5 بسته معیشتی 
در اردیبهشت ماه

بر اســاس برنامه دولت برای حمایت از اقشــار ضعیف در اردیبهشــت ماه ۵ بسته کمک های 
معیشــتی کرونایی و غیرکرونایی به حساب سرپرستان خانوار واریز خواهد شد. طبق تصمیماتی 
که دولت برای حمایت از اقشــار ضعیف جامعه گرفته اســت این ماه چندین کمک معیشتی به 
مردم پرداخت خواهد شــد.اولین کمک معیشتی وام کرونایی یک میلیون تومانی خواهد بود که 
تا ۵ام اردیبهشت ماه به حساب کسانی که تا دیشب ثبت نام خود را با ارسال کد ملی شان انجام 
داده اند واریز خواهد شــد.این وام به حســاب سایر متقاضیانی که تا ۷ام اردیبهشت ماه ثبت نام 
خود را انجام دهند هم 11ام همین ماه واریز خواهد شــد.دهم اردیبهشــت ماه ششمین مرحله 
یارانه معیشتی حاصل از افزایش قیمت بنزین که پرداخت آن از آبان ماه سال گذشته آغاز شد به 

حساب مشمولان واریز خواهد شد.26ام اردیبهشت ماه طبق روال ده سال گذشته مبلغ ٤۵هزار 
و پانصد تومان به حســاب سرپرستان خانوار واریز خواهد شد.همچنین سه میلیون خانواری که 
مرحله اول یارانه کرونایی خود را که به برخی مشاغل اختصاص یافته بود در اسفندماه و مرحله 
دوم آن را ۳0ام فروردیــن ماه دریافت کردند طبق گفته ســخنگوی ســازمان برنامه و بودجه، 
امروز دوم اردیبهشــت ماه بسته ویژه ماه رمضان را دریافت خواهند کرد و مرحله بعدی آن هم 
اواخر اردیبهشت پرداخت خواهد شد که مبلغ آن از 200 تا 600هزارتومان متفاوت خواهد بود.

بنابراین در اردیبهشــت ماه یارانه نقدی، بسته معیشــتی بنزینی، یارانه کرونایی، وام کرونایی و 
بسته ویژه ماه رمضان به حساب مشمولان واریز خواهد شد.
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ســخنگوی وزارت بهداشت گفت: تاکنون 8۳ هزار و ۵0۵ نفر در کشور به 
کرونا مبتا شدند که از تعداد ۵20۹ جان خود را از دست داده اند. 

 دکتر جهانپور، گفت: از دیروز تا امروز اول اردیبهشت و بر اساس معیارهای 
قطعی تشخیصی 12۹٤ بیمار جدید مبتا به کووید در کشور شناسایی شد.
وی افزود: مجموع بیماران کووید1۹ در کشور به 8۳ هزار و ۵0۵ نفر رسید.

به گفته جهانپور، متاســفانه در طول 2٤ ساعت گذشته، ۹1 بیمار کووید1۹ 

جان خود را از دســت دادند که تا امروز ۵20۹ نفر از بیماران، جان باخته و 
دیگر در بین ما نیســتند.جهانپور ادامه داد: تا امروز ۵۹ هزار و 2۷۳ نفر از 
بیماران، بهبود یافته و ترخیص شــده اند و  ۳۳8۹ نفر از بیماران مبتا به 

کووید1۹ در وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند
وی افزود: تا کنون ۳۵۳ هزار و 12 آزمایش تشــخیص کووید1۹ در کشور 

انجام شده است.

مثبت شدن
 تست کرونای
 1۲94 نفر جدید

بررسی اهدای پلاسمابه بیماران کویید 19:

جانی دوباره به بیماران کرونایی
در آینده ای نزدیک، اهدای پلاسما به روش آفرزیس   با همکاری دانشگاه علوم پزشکی مشهد و سازمان انتقال خون توسط یکی از مسئولین استانی که به بیماری کویید 19 مبتلا بوده و 

اکنون بیش از 2۰ روز از بهبود او گذشته، شکل رسمی به خود می گیرد.

مجید  ســید  دکتــر 
حســینی، رییــس 
مرکــزی  بخــش 
بیمارستان امام رضا 
یکی از بهبود یافتگان 
کرونا بــوده که پس از 
گــذران دوره درمــان 
و قرنطینــه اقــدام به 
خون  پاسمای  اهدای 
کرونایی  بیمــاران  به 

کرده است.
او از روزهای ســخت کرونایی می گوید از 
همــان روزهای ابتدایی کــه این ویروس 
منحــوس وارد کشــور شــد، دانشــگاه 
تصمیماتی را در خصوص درمان و کنترل 
این بیمــاری گرفت و با مشــاهده اولین 
بیمارمشــکوک بــه کرونا تمــام اقدامات 
بهداشتی و پیشگیرانه انجام شد و کار کادر 

درمانی بیش از پیش افزوده شد.
کمک کننده درمان 

در همــان روزهــا بود که دکتر حســینی 
هنگام خدمت به کرونا مبتا شــد؛ اگرچه 
او اولین و آخرین پزشــک و کادر درمانی 
که به این ویروس منحوس مبتاشد نبود 
اما شاید بتوان گفت او اولین پزشکی است 
که پس از دوران قرنطینه اقدام به پاسما 
کرده شاید از این طریق بتواند درد بیماران 

کرونایی را التیام ببخشد.
چند روزی است که با توجه به عدم درمان 
اهدای  کرونایــی،  بیمــاران  برای  قطعی 
پاسما به این بیماران حائز اهمیت شده و 

در صدر اخبار قرار گرفته است.
مخاطبیــن این پروژه افرادی هســتند که 
حداقل یک مــاه از بهبــودی کامل آنان 

سپری شده است. داوطلبین اهدای پاسما 
معاینه و مشاوره می شوند و پس از انجام 
برخی آزمایشات اولیه در صورت دارا بودن 

شرایط از آنان پاسما دریافت می شود.
به گفته مدیرســازمان انتقال خون ایران« 
اگرچه هنوز کارآزمایــی های بالینی ادامه 
دارد اما نتایج اولیه پاسما درمانی بیماران 
در مراحــل اولیه ابتا به ویــروس کرونا 
در کشــورهای مختلــف و از جمله ایران 

موفقیت آمیز بوده است.«
اهدای پلاسما به روش آفرزیس

ســازمان انتقال خــون ایــران از معدود 
کشــورهای منطقه اســت که به فناوری 
اهدای پاســما به روش آفرزیس و بدون 

دریافت خون کامل دسترسی دارد.
پاســما بخش زردابه خون است که ۵۵ 
درصد خون را تشــکیل می دهد و اهدای 
آن امری معمول و شناخته شده در جهان 
اســت و هیچگونه تاثیری در افت میزان 

خون اهداکنندگان ندارد.
دانشــگاه علوم پزشکی  مدیرگروه داخلی 
مشــهد و فوق تخصص خون و ســرطان 
بالغین گفت: پاســمای بیماران کرونایی 
بهبــود یافته  جهت درمــان بیمارانی که 
به دلیل ابتا به بیمــاری کووید 1۹ دچار 
نارسایی شدید تنفســی شدند و در بخش 
ICU  بیمارســتان امام رضا)ع( بســتری 

هستند استفاده می شود.
به گــزارش صبح امروز، دکتر ابوالقاســم 
الهیاری اظهار کرد: طرح پاســما درمانی 
توســط گــروه خــون و ســرطان بالغین 
دانشگاه علوم پزشکی مشهد و با همکاری 
گروه هــای ریه و بیهوشــی این مجموعه 
در بیمارســتان امام رضا)ع( مشهد در حال 

انجام است.
وی افزود: در این طرح درمانی افرادی که 
قباً مبتا به کووید 1۹ شــده اند و حدود 
10 تا 1٤ روز از بهبودی عائم بالینی شان 
گذشــته می توانند به عنوان دهنده پاسما 

محسوب شوند.
بررسی سطح آنتی بادی علیه ویروس 

کرونا 
دانشــگاه علوم پزشکی  مدیرگروه داخلی 
مشــهد و فوق تخصص خون و ســرطان 
بالغین بــا بیان اینکه قبل از انجام هرگونه 
اقدامــی در جهت اهدای پاســمای فرد 
بهبــود یافتــه کرونایی به فــرد مبتا به 
ویــروس کرونا تســت کوویــد 1۹ برای 
اهداکننده انجام می شود، خاطرنشان کرد: 
در صــورت منفی بودن تســت برای این 
افراد، سطح آنتی بادی علیه ویروس کرونا 
در خون آنان بررســی شده و در صورتیکه 
ســطح آنتی بــادی قابل قبولی داشــته 

باشــند از پاسمای این افراد جهت درمان 
بیمارانی که به دلیل ابتا به بیماری کووید 
1۹ دچار نارسایی شــدید تنفسی شدند و 
در بخش ICU  بیمارســتان امام رضا)ع( 

بستری هستند استفاده می شود.
دکتر الهیاری تصریح کرد: پاسما درمانی 
در کشور چین و برخی کشورهای اروپایی 
و درگیــر ویــروس کرونا در حــال انجام 
است که هیچ خطری برای دهنده پاسما 
نداشــته و این درمان ها نتایج درمانی قابل 

قبولی داشته است.
 جداسازی پلاسما در شرایط کاملٌا 
استریل توسط دستگاه پلاسما فرز 

وی بیان کرد: کانکسی توسز انتقال خون 
اســتان و سپاه نهیه شــده و در فضای باز 
بیمارســتان امام رضــا)ع( در نظر گرفته 
شده که هیچ ارتباط فیزیکی با بخش های 
درمانی این بیمارســتان ندارد و افرادی که 
تمایل به اهدای پاســما دارند می توانند 
تماس  تلفن: 0۹1۵8۹۷۵6۵0  با شــماره 
بگیرند تا اقدامات لازم درخصوص اهدای 
پاســما آنان به بیمــاران نیازمند صورت 

پذیرد.

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان خبر داد:

اعطای مرخصی به بیش از 7000 زندانی 
در استان خراسان رضوی 

 

بــه گزارش روزنامه صبح امروز، دادســتان عمومی و انقاب مرکز اســتان از 
اعطای مرخصی به ۷2۷۹  نفر از زندانیان ســطح استان خراسان رضوی خبر 
داد و گفت: از اســفند ماه ســال ۹8 تا پایان فروردین ماه ۹۹ ؛ به ۷2۷۹ نفر از 

زندانیان مرخصی اعطا شده است. 
وی در تشریح این موضوع اظهار داشت: در راستای بخشنامه ریاست معزز قوه 
قضاییه در این ایام 6٤1۷ نفر از زندانیان، زندانهای استان به مرخصی رفته اند 
و در همیــن ایام 862 نفر از زندانیان با اعطا مرخصی پایان حبس از زندانهای 

استان مرخص شده اند.     
این مقام قضایی ادامه داد: از ۷2۷۹ زندانی ســطح استان که به آنان مرخصی 
داده شــده تعداد  22۵۹ نفر از زندانیان مربوط به زندان مشــهد می باشند که 
1۷۷6 نفر بر اساس بخشنامه ریاست محترم قوه قضاییه به مرخصی رفته اند و 

تعداد ٤8۳ زندانی به آنان مرخصی پایان حبس اعطا شده است.  
دادستان مشــهد در پایان گفت: بحمدالله وضعیت زندان های سطح استان از 
لحاظ وضعیت بهداشــتی و ایمنی مناسب اســت و با توجه به رعایت پروتکل 
های بهداشــتی در زندان های اســتان و بویژه زندان مرکزی مشهد و انجام 
اقدامات مراقبتی و پیشــگیرانه، هیچگونه مشکل خاصی در حال حاضر وجود 

ندارد و از این باب خانواده های زندانیان نگرانی نداشته باشند. 

مدیر کل ثبت اسناد و املاک:

 صدور بیش از 1۲ هزار اجرائیه برای 
وصول مهریه در استان 

مدیر کل ثبت اسناد و اماک از صدور اجرائیه و تشکیل 12 هزار و 2٤۷ پرونده 
برای وصول مهریه در ســال ۹8 با کاهش ۳,6 درصدی نسبت به مدت مشابه 

سال قبل در استان خراسان رضوی خبر داد .
به گزارش روزنامه صبح امروز، محمد حســن بهادر در اولین جلســه شورای 
هماهنگی و برنامه ریزی ســال جاری اداره کل متبوعش با اشــاره به اصاح 
آئین نامه اجرای مفاد اسناد رســمی لازم الاجراء و طرز رسیدگی به شکایات 
از عملیات اجرایی در اســفند ماه سال قبل توســط قوه قضاییه گفت : با یک 
مدیریت جهادی و تاش مضاعف باید از ظرفیت دوایر اجرای اســناد رسمی 
استان و مزایای ایجاد شده در آئین نامه جدید و موادی مصرح از قانون برنامه 
پنجســاله ششم توسعه برای کاهش ورودی پرونده به دستگاه قضایی استفاده 

کرد.
مدیر کل ثبت اســناد واماک در تبیین برخی مزایای مواد اصاح شده از این 
آئیــن نامه افزود مجوز انجام اباغیه های الکترونیکی و صدور اجراییه چک و 
مهریه توسط دفاتر اسناد رسمی و ازدواج و طاق به عنوان پیشخوان واحدهای 
اجرایی ثبت و تشــکیل پرونده ها به صورت کاما الکترونیکی موجبات ایجاد 
تسهیل و تســریع در ارائه خدمات به ذینفعان و کاهش مراجعات حضوری در 

راستای ارتقاء سامت اداری و تکریم ارباب رجوع را فراهم می کند.
بهادر خاطرنشــان کرد ازمجموع ۳۷8 هــزار و ۵00 پرونده اجرایی موجود در 
2۹ اداره و یا دایره اجرای سراســر اســتان تا کنون 2۷2 هزار و ۹۹0 پرونده با 
وصول طلب بستانکاران و یا رضایت آنان مختومه و قریب 2 هزار و 10 پرونده 
نیــز به لحاظ عدم پیگیری متقاضیــان راکد و 10۳ هزار و ۵00 پرونده نیز که 
همگی ماهیت شــبه قضایی دارد توســط ادارات ثبت اسناد و اماک در حال 

رسیدگی می باشد .
وی تصریح کرد در سال 1۳۹8 تعداد 1۹ هزار و ٤6٤ پرونده اجرایی در استان 
تشکیل شــده که خوشــبختانه کاهش قریب 2٤ درصدی نسبت به سال ۹۷ 
داشته و هر چند این استان در خصوص رشد پرونده های تشکیلی و مختومه در 
رتبه های پایانی جدول در کشور قرار دارد لیکن از حیث تعداد جایگاه خراسان 

رضوی بعد از تهران دوم است.
مدیر کل ثبت اسناد و اماک به حکایت از گزارش ها موجود از سامانه ممنوع 
الخروجــی ادامه داد از ابتدا تا کنــون 1۳٤ هزار و 10۹ نفر از بدهکاران بانکی 
، مهریه ، چک و ســایر اســناد تعهدی ممنوع الخروج شده که تا کنون از ۷۵ 
هــزار و ٤٤0 نفر آنان رفع ممنوعیت بعمل آمده و از حســن اتفاق تعداد رفع 
ممنوع الخروجی های پارســال با عدد 2۷۳ نفر ، بیشتر از افراد ممنوع شده با 

رقم 2٤2 نفر بوده است.
این مســئول همچنین از وصول بیش از 2 هــزار و 22۷ میلیارد و ۵۷8 هزار 
میلیــون ریال معوقــات بانک های دولتی با رشــد ۳6,۵ و مبلغ ٤ هزار و 2٤ 
میلیارد و ٤86 میلیون ریال مطالبات بانک ها و موسسات خصوصی با افزایش 
1۵,2 درصد نســبت به مدت مشابه سال 1۳۹۷ خبر داد و عنوان کرد میانگین 

وصول معوقات بانکی در ده سال اخیر 1۳1 درصد رشد داشته است.
مدیر کل ثبت اسناد واماک تلویحاً در پایان اشاره ای هم به وصول تقریبی 8 
هزار و 1٤0 میلیارد ریال مطالبات بستانکاران پرونده های اجرایی از بدهکاران 
پرونده های مرتبط با کلیه معامات رهنی و شرطی و دیگر معامات مذکور در 
ماده ۳۳ قانون ثبت و آیین نامه اجرایی آن در ســال ۹8 کرد و خاتمه داد یکی 
از مهمترین مزایای تنظیم سند رسمی قابلیت و لازم بودن اجرای آن است که 
احتیاجی به مراجعه به محاکم ندارد و دوایر اجرای اســناد رسمی استان در این 

خصوص نقش یک دادگستری کوچک را ایفا می کنند.
گفتنی اســت در اســتان خراســان رضوی یک اداره و 28 دایره اجرای اسناد 
رســمی با ۷٤ پست ســازمانی با تصدی مشغول خدمت رســانی به مراجعین 
هســتند و عاوه بر شــرح وظایف سازمانی ســالانه قریب ٤00 میلیارد ریال 
 درآمــد بابت نیم و ربع عشــر اجرایی وصول و به حســاب خزانه دولت واریز 

می نمایند.

خبر

مورد  در  خاتمــی   ســیدمرتضی 
سرعت انتقال ویروس کرونا گفت: 
انتقال و کشندگی بیماری  سرعت 
کرونا بیشتر از آنفولانزا است، کرونا 
ویروس از دسته ویروس های سرما 
خوردگی اما به شکل جهش یافته 
بیماری کووید 1۹  است،  آنفولانزا 
از ابتدای شــیوع ناشناخته بود اما 
در حال حاضر با گذشت حدود دو 
ماه از اپیدمی آن شــاهد شیوع آن 
در حد پاندمی و جهانی هستیم که 

منجر به مرگ و میر بسیاری از مردم در جهان شده است.
نماینده مردم ماهنشــان و ایجرود در مجلس شورای اســامی افزود: شکستن طرح فاصله اجتماعی و 
بازگشــایی صنوف می تواند اشتباهات محاســباتی در ذهن مردم ایجاد کند که کاهش محدودیت های 
اجتماعی عاملی بر نابودی ویروس کرونا است در صورتی که این بیماری هنوز در کشور وجود دارد، فقیر 

و غنی نمی شناسد و باید طرح فاصله اجتماعی و هوشمندانه رعایت شود.
بازگشایی صنوف مختلف می تواند ذهنیتی اشتباه ایجاد کند

وی ادامه داد: بازگشــایی صنوف مختلف می تواند ذهنیتی اشــتباه مبنی بــر نابودی بیماری را در ذهن 
مردم ایجاد کند، در حال حاضر در راســتای درمان کرونا یک طرح تنفســی به خاطر قرنطینه خانگی در 

بیمارستان ها می  بینیم که احتمال دارد هر لحظه برعکس شود.
نایب رئیس کمیســیون بهداشــت و درمان مجلس تاکید کرد: اگر بی توجهی به بیماری از طرف دولت 
و مردم ادامه داشــته باشد بدون شــک در هفته های آینده شاهد ظهور موج دوم بیماری کرونا در کشور 
خواهیم بود، بنا به آنچه که ستاد مدیریت بحران عنوان کرد، تهران و کانشهرهای پرجمعیت در شرایط 

مناسبی قرار ندارند و باید به نکات بهداشتی و درمانی در این شهرها  بسیار توجه شود.
کنترل موج دوم کرونا توسط وزارت بهداشت و درمان 

نماینده مردم در مجلس دهم یادآور شــد: پروتکل فاصله گذاری هوشــمندانه همان بازگشت به شرایط 
عادی با رعایت نکات بهداشــتی به صورت گام به گام اســت، در این مرحله اگر شیوع بیماری بیشتر از 
قبل شود وارد موج دوم می شویم ، در چنین شرایطی باید محدویت ها را مثل قبل اجرایی کنیم، موج اول 
بیماری پیش بینی نشده بود و تجربیات کافی در مورد میزان شیوع و دربرگیری بیماری وجود نداشت اما 

در شرایط کنونی وزارت بهداشت و درمان می تواند موج دوم بیماری را کنترل کند.
امیدواریم رســانه ها اپیدمی و میزان کشــندگی این بیماری را تا زمانی که برایش درمانی پیدا نشده در 

صدر اخبار خود قرار دهند
وی تصریح کرد: اطاع رســانی بیماری کرونا از طریق رســانه ها علی الخصوص صدا و سیما به خوبی 
صورت گرفته اســت و اکثریت مردم با میزان در برگیری بیماری آشــنا شــده اند و شاهد رعایت نکات 
بهداشــتی ازطرف مردم هستیم، امیدواریم رسانه ها اپیدمی و میزان کشندگی این بیماری را تا زمانی که 

برایش درمانی پیدا نشده در صدر اخبار خود قرار دهند.

فنـاوری  و  پژوهـش  معـاون 
دانشـگاه علـوم پزشـکی مشـهد 
داروی  نـوع   20 شناسـایی  از 
بیمـاران  بـه  کمک کننـده 
کرونایـی در حـوزه طـب گیاهی 
خبـر داد و گفت: ایـن دارو ها در 
حـال تسـت روی بیماران اسـت 
و امیدواریـم کـه بتوانـد حداکثـر 
کامـل،  بهبـودی  در  را  کمـک 
رونـد  و  درمـان  سـرعت  رشـد 
کاهـش درد و رنـج آنـان داشـته 

باشـد.
بـه گـزارش صبـح امـروز، دکتر محسـن تفقـدی ضمن تبریـک هفته سـامت به تمامـی فعالان 
ایـن عرصـه، اظهـار کـرد: معاونـت پژوهـش دانشـگاه علـوم پزشـکی مشـهد همـگام بـا سـایر 
بخش هـای ایـن دانشـگاه در راسـتای رشـد ایمنـی و سـامت جامعـه فعال بـوده و ایـن معاونت 
از زمـان شـیوع کوویـد 1۹ در حـوزه پژوهشـی مبـارزه بـا کرونـا فعـال شـد و حـوزه اخـاق در 
پژوهـش را فعـال نمـود و بـه طرح هایـی کـه بایـد ظـرف چنـد ماه بررسـی می شـد طـی ۳ تا ٤ 

روز پاسـخ داده شـد.
وی افـزود: از زمـان شـروع فعالیت هـای پژوهشـی در بحـث کرونـا تاکنـون بالـغ بـر 200 طـرح 
پژوهشـی دریافـت شـده کـه اکثر آنـان مـورد داوری قـرار گرفته اند، برخـی طرح ها بـرای نجات 
جـان بیمـاران بدحـال بـوده کـه تا ایـن لحظـه 6 طرح آن مصـوب شـده و احتمال افزوده شـدن 
2 طـرح دیگـر هـم وجـود دارد و در کنـار آن مجـوز تولید و تجویـز داروهای این نـوع بیماران در 

قالـب ایـن طرح ها داده شـده اسـت.
معـاون پژوهـش و فنـاوری دانشـگاه علـوم پزشـکی مشـهد بـا بیـان اینکه گـروه دیگـر بیماران 
سـرپایی و قرنطینـه در منـزل هسـتند کـه از طریـق داروهـای گیاهـی و طب سـنتی بـرای آنان 
برنامـه خواهیـم داشـت، خاطرنشـان کـرد: تاکنـون 20 نـوع داروی کمک کننـده بـه بیمـاران 
کرونایی در حوزه طب گیاهی شناسـایی شـده که در حال تسـت روی بیماران اسـت و امیدواریم 
کـه بتوانـد حداکثـر کمـک را در بهبـودی کامل، سـرعت درمـان و رونـد کاهـش درد و رنج آنان 
داشـته باشـد؛ در صورتیکـه جـواب مثبت بدهـد می توانیم در مسـیر ادامه و اجرای بهتـر این روند 
گام برداریم.دکتـر تفقـدی تصریح کرد: بسـیاری از شـایعات با تحقیقات پژوهشـی خنثی می شـود 
و بـا یـک نمونـه خـوب می تـوان جمع بنـدی خوبـی را در سـن، جنس، نوع شـغل و حرفـه کاری، 
نـوع داروی موثـر و غیـره داشـت و در این خصوص طرح رجیسـتری فعال شـده و کلیه اطاعات 
بیمـاران در آن ثبـت می شـود تـا بهتریـن و دقیق تریـن تشـخیص ها و ایده ها را داشـته باشـیم و 
بـه مرحلـه اجـرا درآوریم.وی بیـان کرد: تاکنون طرح های پژوهشـی زیادی داشـتیم کـه از جمله 
آن می تـوان بـه سـلول درمانـی، پاسـما درمانـی، هموپرفوزیون ، ارزیابـی آنتی بادی هـا در خون 

افـراد مختلـف جامعـه و غیره اشـاره کرد.
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مراســم گرامیداشت یاد و خاطره 2 چهره ماندگار مشــهد، زنده یاد دکتر ابطحی استاد و جراح 
و پیشکســوت دانشگاه علوم پزشکی مشــهد و همچنین زنده یاد امیر راعی فرد خبرنگار 

خوشنام شهر مشهد، به صورت پخش زنده در فضای مجازی برگزار شد.
به گزارش روزنامه ضبح امروز، مراســم گرامیداشت این عزیزان با هدف ترویج برنامه 
فرهنگ ســازی به شیوه خیرمدار و توسعه فرهنگ مشارکت اجتماعی در امور خیر به 
طور جداگانه در صبح و عصر روز شنبه ۳0 فروردین ماه ۹۹ در محل نگارخانه گلستان 

علی ع برگزار شد.
در این مراســم که توسط تشریفات گلستان علی ع برگزار شد، برنامه های معنوی شامل 

تاوت کام الله مجید، مداحی و همچنین اهدا تاج گل های شــبه طبیعی توســط میهمانان 
انجام شد.

شایان ذکر است این مراسم در اینستاگرام و سایت موسسه گلستان علی ع به صورت زنده برگزار 
شد که با استقبال خانواده های این عزیزان روبرو شد و حدود ۵ هزار بازدیدکننده داشت.

وجود ربات ویژه تاوت قرآن و تعداد ختم قرآن از دیگر ویژگی های این مراسم مجازی بود.

مدیر کل آموزش وپرورش اســتان خراسان رضوی گفت: آموزش وپرورش به کمک خیرین به 
دانش آموزانی که گوشی هوشمند ندارند، تبلت دانش آموزی اهدا می کند.

به گزارش صبح امروز، قاســمعلی خدابنده در راستای این خبر افزود: با توجه به شرایط 
کشــور و ضرورت آموزش مجازی ســامانه شــاد برای دانش آموزان تهیه شده تا با 
ورود به این ســامانه از آموزش مجازی بهره ببرند.وی تصریح کرد: حدود 80 درصد 
از دانش آموزان در ســامانه شاد ثبت نام کرده و ورود پیدا کردند.خدا بنده بیان کرد: با 

توجه به اینکه برخی از دانش آموزانی که در مناطق محروم شــهری و روستایی زندگی 
کرده و امکان حضور در این کاس های مجازی را ندارند با هماهنگی های انجام شــده 

به دنبال این هســتیم که عاوه بر تهیه اینترنت در این مناطق، تبلت های دانش اموزی را به 
آن ها اهدا کرده تا این افراد به مانند دیگر دانش آموزان بتوانند از ۀموزش مجازی بهره ببرند.مدیر 
کل آموزش وپرورش اســتان خراســان رضوی توضیح داد: البته این اقدام در حال بررسی توسط 
کارشناســان بوده تا آسیب شناســی صورت گرفته و با احتمالات کمترین خطر امکان استفاده از 

سامانه شاد و فضای آموزش مجازی را برای دانش آموزان فراهم کنیم.

اهدای تبلت به دانش آموزان مناطق محرومبرگزاری مراسم مجازی ویژه گرامیداشت دو چهره خوشنام مشهد توسط گلستان علی ) ع( 
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افرادی  پــروژه  این  مخاطبین 
هســتند که حداقل یک ماه از 
بهبودی کامل آنان سپری شده 
پلاسما  اهدای  داوطلبین  است. 
معاینه و مشاوره می شوند و پس 
از انجام برخی آزمایشــات اولیه 
در صورت دارا بودن شــرایط از 
آنان پلاسما دریافت می شود.به 
انتقال خون  گفته مدیرسازمان 
ایــران« اگرچه هنوز کارآزمایی 
هــای بالینی ادامه دارد اما نتایج 
اولیه پلاسما درمانی بیماران در 
مراحل اولیه ابتلا به ویروس کرونا 
در کشورهای مختلف و از جمله 

ایران موفقیت آمیز بوده است.«
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روایتی از یک مبارز 
افغان در مشهد

مستند گلشهر با موضوع کرونا در مشهد ساخته می شود.
به گزارش ایســنا در خاصه موضوع این فیلم مستند آمده است: با شیوع 
ویروس کرونا در ایران، گروهی از مهاجرین افغانســتانی در منطقه گلشهر 
مشهد اقدام به فعالیت های سامت محور از قبیل تولید ماسک، غربالگری 

مردم و ... می کنند.

این مســتند روایتی اســت از مبــارزه ی رزمنده فاطمیون »سیداســدالله 
ســعادتی« با ویــروس کرونا. عوامل تولید مســتند »گلشــهر« عبارتند 
از:تهیه کنندگان: هاشم مسعودی، مجتبی احسانی،تصویربردار و کارگردان: 
حسین نژادموسی،تدوین: مجتبی احسانی،دستیار تدوین: مسعود بلوچ زاده، 

مدیر تولید: عمار سیستانی، مجری طرح: شمسه فیلم.

تام و جری و ملوان زبل عزادار شدند

کارگردان »تام و جری« و »ملوان زبل« درگذشت.
»جین دیــچ« تصویرگر و انیماتور برنده اســکار که کارگردانی چندین قســمت از 
انیمیشــن های معروف »تام و جری« و »ملوان زبل« را بر عهده داشــت در ســن 

۹۵سالگی درگذشت.
به گزارش هالیوود ریپورتر،  »جین دیچ«  جایزه اســکار بهترین پویانمایی کوتاه سال 
1۹60 را بــرای فیلم »مونرو« به خود اختصاص داد و در ســال 1۹6٤ نیز برای دو 
انیمیشن »ناندیک« و »چگونه از دوستی جلوگیری کنیم« نامزد دریافت جایزه اسکار 

در این شاخه شد.
ایــن هنرمند همچنین کارگردانی 1۳ قســمت از مجموعه »تام و جری« و برخی از 

قسمت های »ملوان زبل« را در کارنامه خود به ثبت رسانده بود.
»جین دیچ«  شخصیت کارتونی »تام ترفیک« را درقالب یک سریال خلق کرده بود 
که در برنامه کودک تلویزیونی »کاپیتان کانگرو« به روی آنتن می رفت و در ســال 
1۹۵8 هم برای تهیه کنندگی مشــترک انیمیشن »درخت خانوادگی سیدنی« نامزد 

دریافت جایزه از آکادمی علوم و هنرهای سینمایی اسکار بود.
او در ســال 200٤ جایزه »وینزو مککی« را به پاس یک عمر  دســتاورد هنری در 

عرصه انیمیشن دریافت کرد. 
ناشــر »جین دیچ« در گفت وگو با خبرگزاری آسوشــیتدپرس بیان کرد این هنرمند 
پنج شنبه شــب به طور ناگهانی در خانه اش در شــهر پراگ از دنیا رفته است. هنوز 

جزئیات بیشتری در این باره منتشر نشده است.

کرونا زالوی معیشت هنرمندان

خانه موسیقی درباره دغدغه معیشتی هنرمندان بیانیه ای صادر کرد.
بیانیه خانه موســیقی ایران با تاکید بر مطالبات صنفی هنرمندان در شــرایط بحران 

شیوع ویروس کرونا و دغدغه معیشتی جدی اهالی موسیقی منتشر شد.
به گزارش ایسنا به نقل از سایت خانه موسیقی ایران، این بیانیه به شرح زیر است:

 روزگار سخت و طاقت فرسایی را شــاهدیم و بحران فزاینده ناشی از شیوع بیماری 
و تبعات آن، چنان صعب و ســنگین است که اگر همدلی و مساعدت همگان و تدبیر 
و مدیریت مســئولان نباشــد کســی را یارای مقاومت و پیروزی در مقابل این موج 

سهمگین رنج و نابسامانی نیست.
شــرایط اجتماعی و اقتصادی و فشــارهای موجود اگر چه همگانی و در سطح بین 
المللی اســت اما در یک نگاه کلــی و منصفانه در می یابیم که شــرایط  هنرمندان 
بویژه اهالی موســیقی بســیار اســفناک تر و شــکننده تر از دیگر صنوف است، اهل 
موســیقی و فرهنگ بــه نیکی آگاهند که شــرایط کنونی حاصل ســوء مدیریت و 
مســائل مختلف و متعدد دیگری همچون تحریم های ظالمانه و مســائل فراملی و 
منطقه ای حادث شــده اســت و طبعا انتظارات خود را در حد معقول و میسور مطرح 
می کنند و مهم تر از رســیدن و اخذ مطالبات بحق خــود خواهان تحرک و واکنش 
مثبت و مناســب مســئولان مرتبط با امور هنری وزارت ارشاد هســتند؛ امری که 
متاســفانه در دولت دوم تدبیر و امید به کلی مغفــول بوده و اکثریت قریب به اتفاق 
 هنرمندان از برکات یک مدیریت دلســوز و آگاه در این زمینه محروم و غالبا بی بهره 

مانده اند.
 اینک که شــرایط ویژه فعلی که بیکاری و تبعات سنگین اقتصادی را نیز به فعالان 
فرهنگی تحمیل کرده اســت این خلأ بیش از پیش احساس می شود. خانه موسیقی 
به نمایندگی از قاطبه فعالان حوزه موسیقی کشور ضمن سپاسگزاری از وزیر محترم 
ارشــاد به دلیل موافقت با پرداخت حق بیمه سه ماهه هنرمندان و برآورد خسارات و 
درخواســت مطالبات هنرمندان از هیئت دولت، اعام می دارد که این اقدام به عنوان 
اولین قدم در حمایت از هنرمندان کشور قابل تقدیر است اما کافی نیست و ضرورت 
دارد تا در ادامه همراهی و حمایت از هنرمندان عزیز و موسیقیدانان فعال و هنرمندان 
ارزشمندی که به علل اشاره شده در شرایط فعلی بیکار شده و در مضایق شدید مالی 
و اقتصادی گرفتارند اقدامات بعدی و پیگیری مطالبات از هیئت دولت را در دســتور 

کار قرار دهد.
 خانه موســیقی با تاکید و تایید مطالبات دیگر صنوف در خانه های هنر از جمله خانه 

تئاتر و خانه سینما شامل سه مورد مشخص ذکرشده:
- تامین نیاز معیشتی همکاران در ایام بیکاری

- توجه به زیان و عدم النفع تولیدکنندگان و فعالان هنری
- تامین و پرداخت شش ماهه سرانه درمان و حق بیمه تامین اجتماعی

مطالبات صنف موسیقی را پیگیری خواهد کرد.
 در پایان خانه موســیقی به نمایندگــی از صنف و اعضای خود ضمن اعام آمادگی 
در همکاری و همیاری برای تدوین برنامه ریزی درست و اصولی جهت رسیدگی به 
مشکات موسیقیدانان شریف کشور اعم از آموزشگاه ها، ناشران، گروه های موسیقی 
و بویژه قشــر محروم تر و آسیب پذیرترین این صنف نظیر فعالان موسیقی نواحی و 
مدرســان زحمتکش از وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی خواستار پیگیری و رسیدگی 

جدی تر به امور اشاره شده است.

شامگاه شنبه ۳0 فروردین، دومین شب از 
کنسرت های آناین در تالار وحدت برگزار 
شد. در این اجرا، گروه وزیری به سرپرستی 
و آهنگسازیِ کیوان ساکت و با خوانندگی 

وحید تاج روی صحنه رفت.
در ایــن اجرا، محمــد دلنــوازی )عود(، 
سروش عازمی خواه )پیانو(، اشکان مرادی 
)کمانچه(، علی فربدنیا )نی(، یحیی علوی 
)ســنتور(، مهدی غامــی )دف و بندیر(، 
کوبه ای(، سالار  )سازهای  سیاوش ساکت 
زمانیان )تار( و کیارش ساکت )شورانگیز( 

به عنوان نوازنده حضور داشتند.
به همین بهانه خبر آناینبه ســراغ کیوان 
ساکت، آهنگساز و نوازنده موسیقی ایرانی 
رفته اســت و با او به گفت وگو پرداخت که 

می خوانید.
از زمان همه گیری ویروس کووید 19 در ایران، 
که  است  شده  برگزار  آنلاین  کنسرت  چندین 
بیشتر آن ها مربوط به خوانندگان و گروه های 
بوده  تلفیقی  یا  محلی  اجرای  تعدادی  و  پاپ 
است. شما را باید نخستین گروهی دانست که به 
طور کامل در قالب موسیقی ایرانی )سنتی( کار 
می کنید و آنلاین کنسرت دادید. این اجرا چطور 

شکل گرفت؟  
مــا به احترام مردمی که در خانه نشســته  
و خود را قرنطینه کرده اند کنســرت دادیم؛ 
با افتخار و بدون چشــم داشــت مالی هم 
آمدیــم، چون این را وظیفــه خود در این 

روزهــای همه گیری کرونا می دانســتیم. 
وقتی زمینه کار به همت بنیاد رودکی آماده 
شــد، همه اعضای گروه وزیری با جان و 

دل پای کار آمدند.
گروه  هماهنگی  و  تمرین  به  نیاز  کنسرتی،  هر 

دارد، چطور برای اجرا آماده شدید؟
همه ما در خانه و خلوت خودمان تمرین ها 
را انجــام دادیم، البته هر چنــدگاه هم از 
طریــق اینســتاگرام و دیگر شــبکه های 
ارتبــاط می گرفتیم. در  اجتماعی با هــم 
نهایت هم یک جلســه تمرین گروهی در 
کنار هــم در تالار وحدت داشــتیم و کار 

شکل گرفت.  
با این که کنسرت آنلاین بود، شیوه ای متفاوت با 
اجراهای زنده را در انتخاب قطعات و چیدمان 

آن ها در پیش نگرفتید. چرا؟
نه. بــه نظــرم نمی بایســت بــا اجرای 
زنده تفاوتی می داشــت. من همیشــه در 
کنســرت هایم، موج سینوســی را رعایت 
می کنم. مثا با یک قطعــه که تمپو کُند 
دارد، آغاز می کنم و آهنگ دوم بالا می رود 
و این تا پایان کار، یک در میان ادامه پیدا 
می کند؛ یک آهنگ آرام و بعدش یک کار 
پر هیجان و ... همین طور پیش می رویم. 
البته شــاید برعکس با یــک قطعه تند و 
پرهیجان شروع کنم و دومی آهنگی آرام و 
کند باشد و ادامه دهم. در کنسرت آناین 

هم این روال را در پیش گرفتیم.

شما با تالار وحدت آشنا هستید، بارها روی صحنه 
و  ایرانی  و  کلاسیک  بزرگ  ارکسترهای  با  آن 
سالن  برای  که  این بار  داده اید.  کنسرت  سنتی 

خالی اجرا کردید، چه حسی داشت؟
حضور تماشــاگر پای اجرای کنسرت، در 
حــس و حال نوازنــدگان و خواننده خیلی 
موثر است؛ تشویقی که می کنند، انگیزه ای 
که می دهند و حس و حالی که بر ســالن 
حاکم می کنند همه مهم اســت. با وجود 
نبودن تماشــاگر در ســالن، این کنسرت،  
حــس و حــال متفاوتی داشــت، چرا که 
می دانستیم از همیشه بیشتر مخاطب داریم 
که دارند ما را می بینند و اجرا را می شنوند، 
این بیشتر از همیشه ما را سرذوق می آورد.
در اجرای زنده، بنا به ظرفیت سالن، ٤00، 
1000 تا حداکثر 2000 نفر ممکن است در 
سالن باشــند، اما در کنسرت آناین، این 

عدد می تواند به ده ها هزار نفر برسد.
مخاطبی تشنه که شاید تا حالا هرگز شاهد 

اجرای هیچ کنسرتی نبوده است.
مخاطبانی که شــاید به دلیــل زندگی در 
شهرهای کوچک و روستاهای چهارگوشه 
کشــورمان، هیچ گاه شاهد کنسرت نشده 
باشند. ایرانیان خارج از کشور را هم به این 

گروه باید اضافه کنیم.
و آن ها که از پس هزینه های کنسرت زنده 

برنمی آیند.
بله. همــه این عاقه مندان در کنســرت 

آناین می توانند در خانه و در کنار خانواده 
اجرا را ببینند.

با توجه به سیاســت تلویزیون که سازهای 
موســیقی و اصولا اجرای زنده را نشــان 
نمی دهد و پخش هر قطعه موســیقی تنها 
با لب خوانی خواننده یا تصاویر دیگر همراه 
می شود، این کنسرت های آناین فرصتی 
اســت که مردم و به ویژه نســل جوان در 
چهار گوشه کشور، فرصت تماشای واقعی 
یک کنســرت را با حضور نوازندگان روی 
صحنه داشــته باشــند. این اتفاق، تاثیری 
مثبت در گسترش موسیقی ایرانی می تواند 
داشــته باشــد. فکر نمی کنید این تجربه 
موفق، خودش شــاید گشایشی برای تغییر 

سیاست های مدیران صدا و سیما باشد.
اگر از من می پرســید، بایــد بگویم صدا و 
ســیما به یک خانه تکانی اساسی تر از این 
حرف ها نیاز دارد؛ مدیران و برنامه هایی را 
می خواهد که اهداف فرهنگی را بر اساس 
اصول آکادمیک و علمی دنبال کنند. خیلی 
مســائل مهم و حیاتی در این سازمان به 
دست فراموشی سپرده شده است یا اصا 

مورد توجه قرار نمی گیرد.
تلویزیون در شکل گیری فرهنگ هر جامعه 
نقشی بسیار مهم دارد اما به نظرم در کشور 
ما، بیشتر، نقشــی تخریبی داشته است تا 
مثبت؛ متاسفانه به زبان فارسی و فرهنگ 

و هنر ایرانی در حال صدمه زدن است...

حالا شما همین یک مورد را که پخش کنسرت و 
نشان دادن سازها است پیگیری کنید تا ...

شــرمنده هســتم اما به نظرم اشتباهی به 
جــای آن که بــا آقای عســگری ]رییس 
صدا و ســیما[ صحبت کنید به من زنگ 
زده اید. شــما این درخواســت ها را باید از 
مدیران صدا و ســیما بخواهید و نه این که 
به من تحمیــل کنید تا بر زبــان بیاورم. 
 این ها را بارها گفته ایم و گوش شــنوایی 

نیافته ایم.
بگذریم و برویم ســراغ بحث اصلی. فکر 
می کنیــد در دوران پســا کرونایــی هم 
می تــوان از این قابلیت کنســرت آناین 

استفاده کرد؟
چرا که نه. مثا هر چهار سال جام جهانی 
فوتبال اســت، آیا همه مــردم جهان این 
فرصت و توان را دارند که بروند استادیوم 
و از نزدیک به تماشــای بازی ها بنشینند، 
هرگــز چنین امکانی فراهم نیســت. فکر 
می کنــم هر کنســرت زنــده ای را که با 
حضور تماشاگران برگزار می شود، می توان 
به صورت آناین هــم پخش کرد، چون 
ایرانیان خارج  همان طور که قبا گفتــم، 
از کشور، عاقه مندان ساکن در شهرهای 
کوچک و روســتاها که امکان رفتن گروه 
موســیقی به آنجاها فراهم نیست و ... به 
طیف مخاطبان افزوده خواهند شد که نباید 

از این سرمایه غفلت کنیم.  

خبر

کنسرت 
رایگان 

برای مردم
دومین شب از کنسرت های آنلاین در 

تالار وحدت برگزار شد

کیارستمی در هاشور
یک فیلمســاز از امکان تماشــای رایگان سه 
مســتندش با نام های »یک گفتگــو با عباس 
کیارستمی«، »نرســیده به درخت« و »آن سوی 
نمایش درخواستی  درختان زیتون« روی شبکه 

»هاشور« به مدت یک ماه خبر داد.
به گزارش ایســنا به نقل از روابط عمومی مرکز 
گسترش ســینمای مســتند و تجربی، حمیده 
شریف راد در این  باره اظهار کرد: این مستندها 
درباره  سه فیلم مهم عباس کیارستمی و روش 
این فیلم ها،  فیلمسازی وی است. در ســاخت 
ایــده ام این بود که بدون اســتفاده از تصویر، 
حرف های »کیارســتمی« روی تصاویر فیلم های 
وی قــرار گیرد. »خانه دوســت کجاســت؟«، 
»زندگی و دیگر هیــچ« و »زیر درختان زیتون« 
سه فیلم مهم سینمای عباس کیارستمی هستند 
و همواره دوســت داشــتم علاقه مندان به این 
کارگردان، این امکان را داشته باشند که درباره 
این آثار اطلاعات بیشتری به دست آورند. این 
بود که این مســتندها را روی وب سایت هاشور 

عرضه کردم. 
وی افزود: با توجه به مخاطبان این مســتندها 
که علاقه مندان به ســینمای عباس کیارستمی 
هســتند و همزمان با شــیوع بیماری کرونا که 
باعث خانه نشــینی مردم شده، احساس کردم 
زمان مناســبی است که این سه فیلم مستند در 
اختیار علاقه مندان قرار داده شــود و این امکان 
تا روز ۱۷ اردیبهشــت ماه روی شبکه نمایش 
https://hashure. به نشانی  درخواستی هاشور 

com فراهم شده است. 
شــریف راد در خصوص مســتند »یک گفتگو با 
عباس کیارستمی« اظهار کرد: از سال ۸۱ که در 
کلاس های انجمن سینمای جوان شرکت داشتم 

و با آقای کیارســتمی آشنا شــده بودم، شروع 
به کار درباره  ایشــان کردم. با آقای کیارستمی 
مصاحبه ای درباره تمامی آثارشــان انجام دادم 
و ایده ام این بود که بدون اســتفاده از تصویر، 
حرف هایشــان روی تصاویر فیلم هایشان قرار 

گیرد.
او ادامــه داد: در واقع جنبه آموزشــی مباحث 
مطرح شده از ســوی این فیلمساز مورد توجه 
من بود و قصد داشتم فیلمی بسازم تا مخاطبان 
علاقه مند به سینمای عباس کیارستمی بتوانند با 
صدای کارگردان روی تصاویر نســبت به روش 
فیلمسازی اش اشراف پیدا کنند. این ایده مورد 
استقبال آقای کیارســتمی قرار گرفت و صداها 
روی فیلم های »خانه دوست کجاست«، »زندگی 
و دیگر هیچ« و »زیر درختان زیتون« قرار گرفت.
این مستندساز با اشاره به انتشار این مستند در 
پکیج MK2 گفت: این کمپانی فرانسوی قرار بود 
پکیجی از فیلم های عباس کیارستمی منتشر کند 
و برای هر فیلم، پشــت صحنه یا ویدیویی را که 
معرفی فیلم باشد در این باکس قرار دهد. بهمن 
کیارستمی تصاویر بسیار خوبی از پشت صحنه 
»زیر درختان زیتــون« و »طعم گیلاس« گرفته 
بود و در حال ساخت فیلمی با عنوان »طرح« از 
پشــت صحنه فیلم »طعم گیلاس« بود و دوست 
داشت پشت صحنه فیلم دیگر را هم کار کند، اما 
به پیشنهاد آقای کیارستمی و با اجازه از بهمن، 
را  فیلم »زیر درختان زیتون«  تهیه پشت صحنه 
با عنوان »آنسوی درختان زیتون« من به عهده 
گرفتم. البته تصاویری که بهمن در آن سن کم 
از پشــت صحنه فیلم ثبت کرده بود، فوق العاده 
بودند و این موضوع در ساخت فیلم بسیار کمک 

کرد.
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 شهردار مشهد در پاسخ به سوال عضو شورای اسلامی 
شــهر در پاســخ به طرح سوال هفته گذشــته حاجیان 
شهری، عضو شــورای شهر در خصوص پیوست زیست 
محیطــی انجام پروژه هــای عمرانی در مشــهد گفت: 
موضوع محیط زیســت بسیار مهم است و تهیه پیوست 
محیط زیست برای پروژه ها را جدی گرفتیم. هدف این 
اســت که اگر قرارداد پروژه ای بســته می شود ذیل آن 
مطالعات زیست محیطی لحاظ شود. همچنین قرار است 
هر پروژه ای که قبلا قراردادش بســته شده این پیوست 

به آن اضافه شود.
بــه گزارش صبح امروز به نقل از پایگاه اطلاع رســانی 
شهرداری، محمدرضا کلائی روز گذشته در صحن علنی 
هشتاد و نهمین جلسه شورای شهر با بیان اینکه مدیریت 
شــهری در این دوره بهترین عملکرد را در حفظ محیط 
زیست داشته اســت، اظهار کرد: برخی از پروژه های که 
تمام شده و نیاز به پیوست زیست محیطی دارد نیز قرار 
است چنین پیوســتی برایش تهیه شود تا اگر آثار منفی 

زیست محیطی دارد با این مطالعات کاهش پیدا کند.
مدیریت شهری طرف دار محیط زیست پاک است

وی ادامه داد: یازدهم اسفندماه گزارش کار در این حوزه 
به رییس شورا ارائه شــده و در آنجا اعلام کردیم آماده 
پاسخگویی در جلسه مشترک هستیم. شورا و شهرداری 
در ایــن دوره می توانند افتخار کننــد که یک مدیریت 

شهری طرف دار محیط زیست پاک است.
کاشت میلیون درخت در ارتفاعات جنوب و احیای 

خطوط دوچرخه
کلائی با اشاره به اینکه چند سال است پروژه کشف رود 
داد فعالان محیط زیســت را به صدا دراورده، ما ریسک 
کردیم و وارد این پروژه شدیم، افزود: در ارتفاعات جنوب 
تعداد میلیونی درخت کاشته شده است، خطوط دوچرخه 
را احیا کردیم، ســال ۹۹ را حمل و نقل پاک شعار خود 

قرار دادیم، به دنبال اتوبوس و تاکسی برقی هستیم.
وی ادامه داد: پروژه جداســازی آب شــرب از آب خام، 
پروژه چند صد میلیارد تومانی اســت که اگر می خواست 
رونــد طبیعی خود را طی کند ۷ الی ۸ ســال طول می 
کشــید و ما در سال گذشته بخشــی از نتایج عملیاتی 
ان را دیدیم.کلائــی اضافــه کــرد: از آقای دادســتان 
تشــکر می کنم کــه طــی مصاحبــه ای از اقدامات 
 مدیریــت شــهری در پــروژه ارتفاعات جنــوب دفاع 

کردند.
 وی با بیان اینکه ما نیز به اصل داشــتن پیوست زیست 
محیطی برای پــروژه ها اعتقاد داریم اظهار کرد: بر این 
اســاس قبل از اجرای پروژه ها به مشاور سفارش تهیه 
پیوست زیســت محیطی را می دهیم، شهرداری مشهد 
حتی برای پروژهایی مانند تقاطع غیر همســطح مصلی 
که طرح آن ســال ۸۹، ۸۸ تهیه شده نیز سفارش تهیه 

پیوست زیست محیطی داده است.

اطمینان می دهیم پروژه ای بدون پیوست زیست 
محیطی اجرا نخواهد شد

شــهردار مشهد با بیان اینکه قبول داریم برخی پروژه ها 
به دلیل طراحی در گذشته پیوست زیست محیطی نداشته 
اند، اظهارکرد: ما برای این پروژه ها به مشــاور سفارش 
تدوین پیوست زیست محیطی را داده ایم تا در اسرع وقت 
این پیوست ها تهیه شود و اصل مان نیز بر این است که 
هنگام انجام مطالعات پروژه ها پیوســت زیست محیطی 
و ســایر پیوست های لازم تدوین شوند و این اطمینان را 
می دهیم که پروژه ای بدون پیوست زیست محیطی اجرا 
نخواهد شد.وی افزود: حتی برای پروژه هایی که به اتمام 
رسیده اما نیاز به تمهیدات زیست محیطی داشته است نیز 
ســفارش تدوین پیوست زیست محیطی داده شده است.

وی اضافه کرد: پیوست زیست محیطی به اجرای پروژه 
ها بله و یا خیر نمی گوید، بلکه آثار زیســت محیطی آن 
را بررســی کرده و برای کاهش یا ازمیان بردن آســیب 
های زیست محیطی یا افزایش آثار مثبت زیس محیطی 
راهکار ارائه می دهد.کلائی با اشــاره بــه پروژه تقاطع 
چند سطحی آزادگان)میدان نمایشگاه( تصریح کرد: این 
پروژه با توجه به اهمیتی که داشت دارای پیوست زیست 
محیطی بوده و بــا توجه به آن تغییراتــی درطرح اولیه 
داده شــد، درکنار این پروژه، دوربرگردان غیر همســطح 
بزرگراه آیت الله هاشمی رفسنجانی، دوربگردان ابوطالب، 
پل ابوطالب شــمالی، تقاطع مجیدیه به بزرگاه آیت الله 
هاشمی رفسنجانی، دوربرگردان رسالت و سایر پروژه ها 
دارای پیوســت زیست محیطی خواهند بود و تهیه آن به 

مشاور سفارش داده شده است.
در ارتفاعات جنوبی نیز به پیوست زیست محیطی 

توجه شده است
شــهردار مشــهد ادامه داد: همچنین دوربرگردان شهید 
برونسی، تعریض انتهای بولوار وکیل آباد، ساماندهی پنج 
کیلومتر اول بزرگراه مشــهد -چناران و ارتفاعات جنوبی 

نیز به پیوست زیست محیطی توجه شده است.

وی افزود: در خصوص در نظر گرفتن پیوســت زیســت 
محیطی بــرای ارتفاعات جنوبی با توجه به حساســیت 
هایی که فعالان محیط زیست، شورای شهر و شهرداری 
در این رابطه دارند بهترین وتخصصی ترین مشاور به کار 
گرفته شــده است.وی به تذکر رییس کمیسیون خدمات 
شهری اشــاره و اضافه کرد: تذکر دکتر حاجیان شهری 
در تاریخ 30 دی ۹۸ ارائه شــد که پس از ارجاع آن به ما 
از ســوی رییس شورای شهر پاسخ این تذکر را در تاریخ 

12 بهمن ۹۸ دادیم.
آن چه عضو شورا برای پیوست زیست محیطی 

خواسته انجام شده است
وی تصریح کرد: در تذکر خواسته شده بود که کمیته ای 
در این راستا ایجاد و اعضای آن معرفی شوند که این کار 
انجام شد، همچنین لیست پروژه ها را هم ارائه دادیم که 
درپاســخی که در 12 بهمن و یازده روز پس از دریافت 

تذکر داده شد این موارد را ارائه کردیم .
کلائــی ادامه داد: پــس از آن و درتاریخ اوایل اســفند، 
رییس شــورای شهر نامه ای را تهیه و ارسال و خواستار 
ارائه گزارشــی شدند، که ما نیز در 11 اسفند ماه پاسخی 
را آماده و لوح فشــرده اطلاعات تکمیلی را که خواسته 
شــده بود، تقدیم کردیم و اعــلام کردیم حوزه معاونت 
خدمات شــهری آماده ارائه گزارشی کامل در جلسه ای 
مشــترک است که این جلســه برگزار نشد و پس از آن 
ارائه سوال شــد که ما نیز طبق آئین نامه باید درمهلت 
مقرر برای پاســخگویی حاضر می شدیم.شهردار مشهد 
گفت: به اعضا و آنهایی که دغدغه محیط زیست را دارند 
اطمینــان می دهیم که برای ما موضوع محیط زیســت 
مهم اســت و تهیه پیوست زیســت محیطی پروژه ها را 
جدی گرفته ایم و مطالعات آن درحال انجام اســت .وی 
افزود: معتقدم شورای شــهر در دوره پنجم می تواند به 
این موضوع افتخار کند که یک مدیریت شهری طرفدار 

محیط زیست پاک بوده است.
وی اضافه کرد: در هیــچ دوره ای در تمام حوزه ها چه 

مصوبات و چه اقدامات به اندازه این دوره در حوزه محیط 
زیست اقدامات عملی و دغدغه قابل مشاهده نیست این 
را ازاین جهت می گویم که خدای ناکرده پیگیری هایی 
که انجام می شود و یا صحبت هایی که مطرح می شود 
کارنامه شورای شهرو شهرداری را درحوزه محیط زیست 
تحت الشعاع قرارندهد.وی تصریح کرد: سوال این است 
اقداماتی که درخصوص جداســازی آب شرب از آب خام 
انجام شــده و قدم هایی که برای برقی شــدن اتوبوس 
و تاکسی برقی برداشــته شده درکدام یکی از شهرهای 
کشــور نمونه اش را دیده اید؟وی ادامــه داد: اقدامات 
زیســت محیطی که در ارتفاعات جنوبی انجام شــده با 
کاشــت میلیون ها درخت و فضاسازی های مناسب به 
گونه ای اســت که اگر 10 یا 20 ســال دیگر بخواهند 
پروژه ای را به عنوان افتخار در حوزه مســائل زیســت 
محیطی و ایجاد عرصه های جدید شــهری و اســتفاده 
مردم از فضاهای عمومی شهری مثال بزنند اتفاقاتی که 
اکنون درارتفاعات جنوبی در حال رخ دادن است را عنوان 
خواهند کرد.کلائی با تشــکر از حمایت های دادســتان 
از اقدامات محیط زیستی شــهرداری مشهد اظهارکرد: 
داستان در مصاحبه ای که با روزنامه خراسان انجام داده 
اند، اعلام کرده اند که سفت ومحکم از اقدامات مدیریت 

شهری در ارتفاعات جنوب حمایت می کنیم .
باور نگران ترین افراد به دغدغه مندی مدیریت در 

زمینه مسائل محیط زیستی
شهردار مشهد درادامه گفت: امروز همه باور کردن حتی 
نگــران ترین افراد هم باور کردند که مدیریت شــهری 

نسبت به مسائل محیط زیستی دغدغه دارد.
وی افزود: اگر نماینده محترم مردم در مجلس شــورای 
اسلامی دغدغه ای در این زمینه دارد اول به خود ما می 
گویــد و پس از این که توضیح مــی دهیم خروجی اش 
می شود نظر آقای دادستان درحمایت از اقدامات محیط 
زیستی مدیریت شــهری.وی اضافه کرد: باوری که در 
مجموعه ها و افکار عمومی نســبت به اقدامات محیط 
زیســتی مدیریت شهری وجود دارد البته )غیر از افرادی 
که به دنبال موج سواری هســتند یا اطلاعی ندارند که 
ایــن موارد نیز نیاز به گفت وگو و اطلاع رســانی دارند( 
مثبت است.وی افزود: این موضوع برند مثبتی برای این 
دوره از شورای شهر در خصوص اقدامات محیط زیستی 

است که در کشور بدون رغیب خواهد ماند.
کلائی ادامــه داد: از همه همراهی هــا و حمایت های 
شورای شــهراز اقدامات شــهرداری به ویژه حرکت به 
سوی تامین اتوبوس و تاکسی برقی که کار بزرگی برای 
حفظ محیط زیســت است وهمراهی ســرانه قوا را می 

خواهد تشکر می کنم.
گفتنی است: به دلیل خروج چهار تن از اعضای شورای 
شهر از جلسه علنی شــورا و از حد نصاب افتادن اعضا، 

جلسه بدون رای گیری پایان یافت.

در جلسه  پاسخگویی شهردار به سوال عضو شورا درباره پیوست زیست محیط زیستی :

اعضای شورا جلسه پاسخ شهردار را از رسمیت انداختند 

یکصد و هشــتاد و ششمین نشست علنی شــورای اسامی شهر سبزوار روز 
گذشــته با دستور متمم بودجه ۹8 شــهرداری این شهر برگزار شد و  در این 
جلسه رییس کمیسیون فرهنگی، اجتماعی و گردشگری شورای شهر سبزوار 
در اعتراض به مفاد متمم بودجه ۹8 شهرداری این لایحه را آتش زد.مسعود 
پســندیده در ویدیویی که در شبکه های مجازی این شهر منتشر شده است 
متمم بودجه ۹8 شــهرداری سبزوار را سزاوار آتش زدن دانسته و در حرکتی 
عجیب اقدام به آتش زدن آن کرد که نایب رییس شــورای شهر سبزوار مانع 

آن شــد.  همچنین بخش دیگری از نشســت شورای شهر سبزوار مربوط به 
انتقاد از عملکرد شــهرداری نسبت به مدیریت سیاب های شهر سبزوار بود 
که این موضوع نیز با تنش اعضای شــورای شهر روبرو شد و جلسه شورا را 
با وقفه مواجه کرد.عباس شبیری مدیر مالی و ذیحساب شهرداری سبزوار در 
ایــن خصوص به خبرنگاران گفت: این نوع اقدامات، بخصوص رفتار خارج از 
عرف رییس کمیسیون فرهنگی، اجتماعی و گردشگری شورای شهر سبزوار 

بی حرمتی و توهین به مجموعه شهرداری است.

عضو شورای شهر 
سبزوار متمم بودجه 98 
شهرداری را آتش زد

کشف محوطه ای تاریخی بر اثر 
بارندگی های اخیر در تربت حیدریه

گردشــگری  فرهنگی،  میراث  اداره  رئیس 
از کشف  و صنایع دستی خراســان رضوی 
محوطه ای تاریخی بر اثر بارندگی های اخیر 

در تربت حیدریه خیر داد.
به گــزارش صبــح امروز علــی محمدی 
بــا بیان ایــن مطلب افــزود: »بــا اعام 
گــزارش اعضای انجمن میــراث فرهنگی 
روستاهای شهرستان در خصوص مشاهده 
ســفال های تاریخی در داخل رودخانه بعد 
از بارندگی های ســیل آسای اخیر و بازدید 
کارشناســان اداره ایــن محوطــه تاریخی 

شناسایی شد.«
اولیه  ادامه داد: »براســاس بررسی های  او 

کارشناسان میراث فرهنگی، این محوطه مربوط به دوران قرون اولیه و میانی اسام 
است.«

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی تصریح کرد: 
»با توجه به بارش های شــدید فروردین ماه در نقاط مختلف شهرســتان و به ویژه 
مناطقی کــه دارای آثار تاریخی بودند، یگان حفاظــت اداره و اعضای انجمن های 

میراث فرهنگی روستاها فعال و در حالت آماده باش بودند.«
محمدی گفت: »در این مدت بیش از ٤0 مورد بازدید انجام شــده و یک باند حفاری 

غیرمجاز دستگیر شده است.«
گفتی است: گفتنی است: شهرستان تربت حیدریه در فاصله حدود 1٤0 کیلومتری از 
مشــهد مرکز استان خراسان رضوی قرار دارد و دارای ۳20 جاذبه گردشگری است و 

۵2 اثر تاریخی در فهرست آثار ملی به ثبت رسیده است.

پیشرفت ۲5 درصدی فاز ۳ عملیات 
اجرایی جداره سازی پروژه شلوغ بازار

شهردار منطقه پنج از پیشرفت 2۵ درصدی فاز ۳ عملیات اجرایی جداره سازی پروژه 
شلوغ بازار خبرداد.

به گزارش پایگاه اطاع رســانی شهرداری مشهد، حسین عبدالله زاده اظهار کرد: این 
طرح در راســتای زیباســازی منظر شــهری، احیا بازارهای با قدمت و ایجاد جاذبه 
گردشگری با اعتباری بالغ بر دومیلیارد و 800 میلیون تومان در خیابان شهید شفیعی 
در حال انجام اســت.وی افزود: پروژه جمع آوری آب های ســطحی و پیاده  راه سازی 
مسیر بازار در راستای ایجاد و توسعه زیرساخت ازجمله اقدامات انجام شده در فازهای 
قبلی پروژه ساماندهی و بهسازی این بازار است. در فاز سوم این پروژه نیز ساماندهی 
جداره های شــلوغ بازار با اجرای نمای آجر ســنتی پوسته ها برای بیش از 180 واحد 

تجاری این بازار در دست انجام است. 

از امروز انجام می شود:

اجرای »طرح خوداظهاری پارک حاشیه« 
در ۲5 معبر مشهد

مدیرعامل شــرکت ترافیک هوشــمند الیت گفت: با آغاز فعالیت پارک های حاشیه ای 
از امروز دوم اردیبهشــت ،»طرح خوداظهاری پارک حاشیه« در 2۵ معبر پر تردد شهر 
مشهد اجرا خواهد شد.به گزارش صبح امروز، محمد مهدی اسدی با عنوان این مطلب 
خاطرنشــان کرد: در مرحله اول و اطاع رســانی پارکبانان شــرکت الیت فعال و اقدام 
بــه ثبت پاک خواهند کــرد، اما هزینه پارک »رایگان« خواهد بــود.وی ادامه داد: بر 
اســاس این طرح به هنگام ثبت پاک خودرو پیامک اطاع رسانی حاوی لینک نصب 
اپلیکیشن«شــهر من« برای شهروندان ارسال می شــود. تا با ثبت نام در این اپلیکیشن 
شــهروندی از تخفیف ها و مزایای طرح خوداظهاری مصوب شــورای اســامی شهر 
مشهد بهره مند شوند.اسدی اضافه کرد: همچنین در فاز دوم و اجرای طرح، شهروندان 
می توانند از طریق خوداظهاری پارک خودرو در اپلیکیشــن شهر من از 10ساعت پارک 
رایگان در حاشــیه معابر در هر ماه و تخفیف ۳0درصد تعرفه برای پارک بیشتر استفاده 
کنند.وی گفت: ضمن اینکه پارکبانان شرکت الیت در این طرح با ماموریت جدید اقدام 
به نظارت ثبت یا ثبت نکردن پاک توسط شهروندان خواهند کرد. که در صورت عدم 

خوداظهاری شهروندان هزینه کامل طبق تعرفه مصوب از پاک کسر خواهد شد.

آغاز به کار پروژه احداث گذرگاه عابر 
پیاده سلسله الذهب

سرپرســت سازمان ساماندهی مشاغل شــهری و فرآورده های کشاورزی شهرداری 
مشهد از آغاز به کار پروژه احداث گذرگاه عابر پیاده سلسله الذهب خبر داد.

به گزارش صبح امروز، مسعود رضوی اظهار کرد: پروژه ساخت و احداث گذرگاه عابر 
پیاده سلســله الذهب با اعتبار 1۳ میلیارد ریال در انتهای بزرگراه سلسله الذهب، قبل 
از خروجی عوارضی مشــهد- باغچه آغاز به کار کرده است.وی افزود: به دلیل وجود 
هنرســتان جهاد کشــاورزی در نقطه مذکور و ترددهای پرخطر دانش آموزان و کادر 
آموزشی این هنرستان از عرض بزرگراه سلسله الذهب، پس از تایید سازمان ترافیک، 
جانمایی این پل صورت گرفته و بتون ریزی فونداســیون و پایه های این پل به پایان 
رسیده است .سرپرست سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی 
شــهرداری مشهد بیان کرد: در حال حاضر پلکان ها، پایه ها و عرشه این پل در حال 

ساخت است و تا پایان اردیبهشت ماه 1۳۹۹ به بهره برداری خواهد رسید.

افزایش بهای کرایه حمل و نقل در مشهد به تعویق افتاد
 اعضای شــورای اســامی شهر مشهد 
اجــرای مصوبه افزایــش بهای خدمات 
ناوگان حمل و نقل عمومی امسال را تا 

نیمه خرداد ماه به تعویق انداختند.
به گزارش صبح امروز در جلســه علنی 
شــورای اسامی شهر مشــهد، که روز 
گذشته برگزار شد، لایحه تعلیق مصوبه 
افزایش بهای خدمات نــاوگان حمل و 
نقل عمومی در ســال جاری بررســی و 

مصوب شد.
رییس کمیســیون عمــران، حمل  ونقل 
و ترافیک شــورای شــهر مشهد در این 
خصوص اظهار داشــت: مصوبه افزایش 
بهای خدمات حمل و نقل عمومی، سال 
گذشــته در فرمانداری به تایید رسید و 

قرار بود از ابتدای امسال عملیاتی شود.
مجتبی بهاروند افزود: با توجه شــرایط 
پیش آمده برای معیشــت شهروندان در 
اثر شــیوع ویروس کرونا، لایحه تعلیق 
این مصوبه از سوی شهردار مشهد تهیه 

و برای تصویب به شورا ارائه شد.
وی ادامه داد: طبق مصوبه امروز، مصوبه 
افزایش بهــای خدمات نــاوگان حمل 
و نقل عمومی مشــهد تا 1۵ خرداد ماه 
به تعویق افتاد و تا ایــن تاریح افزایش 
قیمتــی نحواهیم داشــت و ادامه مدت 
زمان تعلیق افزایش بها پس از این تاریخ 
نیز در شورای شهر بررسی و در مورد آن 

تصمیم گیری خواهد شد.
او اضافه کرد: طبق مصوبه افزایش بهای 
خدمات نــاوگان حمل و نقل عمومی در 
سال ۹۹ مقرر شده بود به دلیل افزایش 
هزینه های ســازمان های اتوبوسرانی و 
با  قطارشهری مشهد  بلیت  قطارشهری، 
دو هزار ریال افزایش از هشت هزار ریال 
به 10 هزار ریــال و بلیت اتوبوس از 6 
هــزار و ۵00 ریال به هفت هزار و ۵00 

ریال افزایش یابد.
ناگزیر به افزایش قیمت بودیم

رییس کمیسیون برنامه و بودجه شورای 

اسامی شهر مشهد نیز در این خصوص 
گفت: با توجه به افزایش بهای تمام شده 
ارائه خدمات اتوبوســرانی و قطارشهری 
به شهروندان در ســال جاری ناگزیر به 

افزایش قیمت بودیم.
بتول گندمی افزود: از این رو مقرر شــد 
به بهای خدمات اتوبوســرانی هزار ریال 
و به بهای خدمات متــرو دو هزار ریال 
افزوده شــود اما با توجه به شرایط فعلی 
تاثیرگــذاری کرونا بر درآمد  و وضعیت 
شــهروندان این مصوبه بــا تاخیر اجرا 

می شود.
وی ادامــه داد: از محــل ایــن افزایش 
بها ۵60 میلیارد ریال برای دو ســازمان 
اتوبوسرانی و قطارشــهری درآمد ایجاد 
می شــد که حدود 120 میلیــارد ریال از 
این میزان مربوط به شرکت بهره برداری 
قطارشــهری و مابقی مربوط به سازمان 
اتوبوســرانی بود لذا با دو ماه تعویق این 
افت  دچار  اتوبوســرانی  سازمان  مصوبه 

شدید درآمدی می شود.
عضو شورای شهر مشهد: تضعیف 

دولت پذیرفتنی نیست
نایب رییس شورای اسامی شهر مشهد 
گفــت: دولت جمهوری اســامی ایران 
با وجــود تداوم شــدیدترین تحریمها و 
همچنین تعطیلی مشاغل بخاطر بحران 
شــیوع بیماری کرونــا در حال مدیریت 
کشــور اســت لذا نباید از مسیر انصاف 
خارج شد و در چنین وضعیتی فقط دولت 

را نقد کرد.
حمیدرضــا موحــدی زاده روز دوشــنبه 
در نشســت شورای شــهر مشهد افزود: 
می بایســت در خصوص موضوع بحران 
کرونــا، ملی اندیشــید امــا منطقه ای و 
محلی عمل کــرد. همــه ارگانها برای 
قطع زنجیره انتقال ویروس کرونا تاش 
کرده اند اما منطقی نیست که عده ای در 
برخی تصمیم گیریها فقط دولت را مقصر 
دانســته و به دولت هجوم ببرند. در این 

شرایط نباید دولت را تضعیف کرد. 
در موضوع وام یک میلیون تومانی باید 

حساب شده عمل می شد
وی ادامــه داد: البتــه دولت هــم باید 
ســنجیده تر عمل کند. به عنوان نمونه 
در موضــوع وام یک میلیون تومانی باید 
کمی حساب شده تر عمل می شد زیرا در 
هر شرایطی باید کرامت مردم حفظ شود. 
عضو شــورای شهر مشهد به رخدادهای 
گارسال از جمله گران شدن نرخ بنزین و 
سقوط هواپیما اشاره و بیان کرد: دشمنان 
نظام مقدس جمهوری اسامی ایران از 
این حوادث به نفع خود اســتفاده کردند. 
باید از تجارب پارســال استفاده کرد و با 
همدلی و دوستی، اعتماد عمومی را بین 

دولت، نظام و مردم افزایش داد.
وی گفــت: تحریک دشــمنان نیز کار 
سنجیده ای نیست بطوری که می بایست 
در نشــان دادن قــدرت نظامــی خود 

سنجیده عمل کنیم.
موحدی زاده در ادامه به اقدامات مدیریت 
شــهری مشــهد در فرایند پیشگیری از 
شــیوع بیماری کرونا هم اشــاره و بیان 
کرد: در جریان بحران بیماری همه گیر، 

شورای شــهر و شهرداری مشهد اهتمام 
فراوانی داشــتند تــا در کنار مبــارزه با 
این ویروس منحــوس نگذارند نظافت، 
ترافیک، نگهداری و امنیت شــهر دچار 

آسیب شود. 
وی افزود: در خصوص رسیدگی به اقشار 
محروم و آســیب پذیر نیز اقدامات خوبی 
با همدلی مردم و سازمانهای مختلف در 
انجام است. ایجاد بانک اطاعاتی  حال 
توسط  آســیب پذیر  اقشــار  شناســایی 
شــهرداری مشهد و شــورای اجتماعی 

محات در حال انجام است.
حفظ جان مردم و سامت جامعه اولویت 

اصلی مدیریت شهری و شورای شهر
نایب رییس شورای اسامی شهر مشهد 
بر حفظ جان مردم و ســامت جامعه به 
شــهری  مدیریت  اصلی  اولویت  عنوان 
و شــورای شــهر تاکید و بیان کرد: در 
عمل به همین اولویت مدیریت شــهری 
مشــهد 800 میلیون تومان درآمد روزانه 
خود را با تعطیلی ناوگان قطارشــهری و 

اتوبوسرانی از دست داد. 
وی ادامــه داد: البته برای حل مشــکل 
برخی اقشــار جامعه، از امــروز ناوگان 

اتوبوســرانی به صورت محدود با رعایت 
موازین فاصله گذاری اجتماعی فعال شده  
امــا مدیران مربوطه باید نظارت کافی را 
بر این ناوگان برای رعایت فاصله گذاری 

داشته  باشند.
موحدی زاده گفت: با توجه به سیر نزولی 
روند ابتــا به بیماری کرونا، در روزهای 
اخیر سیاســتهای سختگیرانه تا حدودی 
تغییــر کــرده و اصناف مختلــف فعال 
شــده اند اما تا زمانی که حتی یک مورد 
بیمار کرونا وجود دارد خطر رفع نشده و 
باید تا قطع زنجیره انتقال ویروس عامل 
بیماری تمام موازین بهداشــتی به  این 

دقت رعایت شوند. 
سهم زنان در مدیریت شهرداری 

مشهد باید بیشتر باشد
وی همچنیــن به موضــوع بکارگیری 
ظرفیت زنان در مدیریت شــهری اشاره 
و بیــان کرد: ســهم زنــان در مدیریت 
شهرداری مشــهد باید بیشتر از وضعیت 
موجود باشــد که البته اقداماتی صورت 
گرفتــه و انتظار مــی رود شــهردار در 
اهتمام ویژه ای داشــته   این خصــوص 

باشد.

خبر
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ــا  ــام رض ــپاه ام ــده س فرمان
ســالروز  آســتانه  در  )ع( 
ــداران  ــپاه پاس ــکیل س تش
ــی  ــام خمین ــان ام ــه فرم ب
)ره( در دوم اردیبهشــت 1۳۵8 
در نشســت خبــری قــرارگاه 
)شــهید  )ع(  رضــا  امــام 
برونســی( در جمــع خبرنــگاران 
گفــت: ســپاه دو مولفــه اصلــی 
قــدرت  مولفــه  یکــی  دارد 
ــدرت  ــن ق ــوی کــه مجــرای ای ــادی و معن اعتق
ــرار می شــود و ســپاه  ــه برق ــی فقی ــق ول از طری
پاســداران مســتمرا در حــال کســب و افزایــش  

قــدرت معنــوی خــود می باشــد.
بــه گــزارش صبــح امــروز، ســردار یعقوب علــی 
نظــری افــزود: مولفــه دوم قــدرت مردمی اســت 
ــپاه  ــه س ــد ک ــی باش ــردم  م ــال  م و در اتص
ــدرت در  ــن دو ق ــی ای ــردد و وقت ــد می گ توانمن
ــود و در  ــع ش ــاختار جم ــکیات و س ــک تش ی
ــت  ــه حرک ــت فقی ــوی ولای ــت معن ــل هدای ذی
ــد  ــروز خواه ــت را ب ــت حرک ــم جه ــد ه نمای
داشــت و هــم تــوان لازم را بــرای حرکــت 
ــت  ــپاه اس ــای س ــاخصه ه ــن از ش ــه ای دارد ک
ــا  ــان گذاشــته شــد ت کــه توســط امــام )ره( بنی
ــاب و  ــای انق ــق ه ــا اف ــاب و ب ــس انق از جن
بــا حفــظ دســتاوردهای انقــاب حرکــت نمایــد 
ــه دشــمن بخواهــد حضــور  .هــر عرصــه ای ک
یابــد و بخواهــد بــه نظــام و ارزش هــای انقــاب 
اســامی و دســتاوردهای انقــاب تعــددی کنــد 
ــه در آن عرصــه  ــه اینک ــف اســت ب ــپاه مکل س

ــد. ــدا کن ورود پی
ــی از  ــادی یک ــای اقتص ــه ه ــزود: عرص وی اف
ــی اســت کــه ســپاه در آن حضــور  عرصــه های
ــرا دشــمنان اســام در شــرایط کنونــی،  دارد زی
بســیار برمــردم مــا ســخت گرفتــه انــد و تحریــم 
هــای یکجانبــه ای را بــر مــردم مــا وارد کــرده 
ــا  ــه م ــد رســید ک ــری نخواه ــد و انشــالله دی ان
ــم  ــان خواهی ــه پای ــروزی ب ــا پی ــرد را ب ــن نب ای
رســانید. طبیعــی اســت کــه در ایــن نبــرد 
اقشــار ضعیــف بایــد مراقبــت و حمایــت شــوند 
ــه  ــه ب ــد ک ــی دان ــودش م ــه خ ــپاه وظیف و س
ــد مخصوصــا مســتضعفان و  ــردم بیای کمــک م

ــان. محروم
ــا  ــانی ه ــت رس ــن خدم ــه داد: ای ــری ادام نظ
توســط تشــکیات تعریــف شــده ای بنــام 
بســیج ســازندگی در سراســر اســتان انجــام مــی 
شــود هماننــد پــروژه هــای عمرانــی در مناطــق 
محــروم، کمــک هــای معیشــتی، توانمندســازی 
ــم  ــار ک ــکن اقش ــی، مس ــتغال زای ــوزه اش در ح
ــای  ــوان پروژه ــت عن ــا تح ــه اینه ــد ک درآم
خدمــت رســانی و محرومیــت زدایــی در اســتان 

ــام اســت. در دســت انج
توزیع 52 هزار بسته معیشتی

وی خاطــر نشــان کــرد: اگــر بخواهــم بعضــی 
ــرایط ایجــاد  ــدای ش ــی از ابت ــور کل ــار را بط آم
کرونــا تــا الان عــرض نمایــم ایــن اســت 
ــزار بســته معیشــتی توســط بســیج  ــه  ۵2 ه ک
ســازندگی در ســطح اســتان توزیــع شــده اســت 
و نیــز در ابتــدای مــاه رمضــان در روز پنجشــنبه 
ــوع  ــن موض ــا ای ــاط ب ــی در ارتب ــک رزمایش ی

ــود . ــزار میش برگ
ــته  ــزار بس ــتان ٤۳ ه ــطح اس ــن در س همچنی

ــزار  ــه ۳0 ه ــد ک ــد ش ــیم خواه ــتی تقس معیش
در مشــهد و 1۳ هــزار در شهرســتانها مــی 
ــش  ــوان رزمای ــت عن ــع تح ــن توزی ــد و ای باش
ــات  ــرارگاه مواس ــب ق ــه در قال ــک مومنان کم
کــه هدایــت آن توســط آیــت الله علــم الهــدی 

ــردد. ــی گ ــزار م ــت، برگ اس
ــار داشــت:  ــام رضــا )ع( اظه ــپاه ام ــده س فرمان
ــدازی  ــرای راه ان ــی ب ــات تخصص ــه خدم ارائِ
1۳۵0 صنــدوق قــرض الحســنه بوســیله جهــاد 
ــاط  ــردم در نق ــود م ــک خ ــا کم ــازندگی و ب س
ــن  ــه در ای ــه اســت البت ــف انجــام پذیرفت مختل
ــی پرداخــت نکــرده  مــوارد ســپاه پاســداران پول
اســت و خــود مــردم ســرمایه هــای مالــی آن را 
ــارد  ــم میلی ــا الان ۷ و نی ــد و ت ــن کــرده ان تامی
ــی  ــا م ــدوق ه ــن صن ــی ای ــره مال ــان ذخی توم
باشــد کــه همــه آن از پــول خــود مــردم اســت.
ــاد  ــای اقتص ــاد کارگاه ه ــه ایج ــک ب وی کم
مقاومتــی کــه کارگاه هــای کوچــک زود بــازده 
تولیــدی اســت  را از دیگــر اقدامــات ســپاه 
ــروژه  ــا پ ــاط ب ــزود: در ارتب ــرد و اف ــام ک اع
 ٤20 ســازندگی  بســیج  اســتان،  در  ســیل 
منــزل را ســاخته اســت و 16۷ مــورد را مرمــت 

کرده ایــم.
پشتیبانی از نوآوری های علمی

مــا  اقدامــات  از  یکــی  داد:  ادامــه  نظــری 
پشــتیبانی از پژوهــش هــا و نــوآوری هــای 

علمــی اســت کــه بوســیله ســاختاری بنام 
بســیج علمی،پژوهشــی 

می شــود  انجــام 
کــه  کســانی  و 
داشــته  اســتعداد 

و  علمــی  پروژهــای  و 
پژوهشــی دارنــد. همچنیــن  

راه انــدازی شــرکت هــای دانــش 
بنیــان را حمایــت می کنیــم بطــور مثــال 
در ســال ۹8 تعــداد٤0 طــرح را کــه 
ــورد  ــد، م ــی باش ــات م ــتر اختراع بیش

حمایــت قــرار داده ایــم.
وی در پاســخ بــه ایــن ســوال کــه چــرا 

شــرایط حاشــیه شــهر مشــهد بهتــر 
ــهر  ــیه ش ــوع حاش ــت: موض ــود گف نمی ش

چنــد وجهــی اســت و مســکن یکی از مســایل 
مهــم ایجــاد حاشــیه نشــینی در شهرهاســت و 
ــق  ــن مناط ــن در ای ــارت پایی ــل نظ ــن بدلی ای
نشــینی  حاشــیه  وقتــی  ولــی  می باشــد. 
ــیاری را  ــی بس ــکات اجتماع ــد مش ــود آی بوج

ــه  ــد البت شــکل میده
حاشــیه نشــینی در 
ــی  ــتر زمان ــک بس ی
ایجــاد  طولانــی 
ــرای  ــده اســت و ب ش
حــل آن بایــد برنامــه 
ــع صورت  ــزی جام ری
پذیــرد و موضوعــی 
تــک بعــدی نیســت و 
ــادی  ــیار زی ــاد بس ابع

دارد. 
ــی  ــه فضاهای  از جمل
می توانــد  کــه 
را  نشــینی  حاشــیه 
ــتا  ــد روس ــل نمای ح
زیــرا  می باشــد 

ســاکنین حاشــیه شــهرها از روســتاها آمــده انــد 
و دلیــل آن ایــن اســت کــه ا مــا نتوانســته ایــم 
مشــکات روســتاها را حــل نماییــم. ولــی اگــر 
ــال  ــا را فع ــتا ه ــد روس ــای راک ــت ه ــا ظرفی م
ــزی  ــه ری ــق برنام ــولان آن مناط ــم و مس کنی
هــای مناســبی را انجــام دهنــد ایــن مهاجــرت 

کاســته خواهــد شــد.
قرارگاه پیشرفت و آبادانی

ــرارگاه  ــام ق ــا ن نظــری افــزود: مــا قرارگاهــی ب
پیشــرفت و آبادانــی داریــم، مخاطــب ایــن 
ــب  ــا ضری ــروم ب ــتان های مح ــرارگاه، دهس ق
قبــل  ســال  ســه  از  می باشــد.  هشــت 
تایبــاد،  کات  کیبــر،  مثــل  دهســتان هایی 
ــام و  ــت ج ــاد ترب ــت آب ــرخس، جن ــن س تج
پســاکوی کات را بــا همــت خــود مــردم ایــن 
ــه  ــه ن ــم البت ــانی کردی ــت رس ــق ، خدم مناط
ــی بلکــه توجیــه ،آمــوزش  ســرمایه گــذاری مال
ــای  ــل احی ــم مث ــام دادی ــازی انج ــتر س و بس

ــوات. قن
 ایــن قــرارگاه در ســال ۹8  تعــداد ۵۹ قنــات را 
ــار  ــه 1۷00 هکت ــا کــرده اســت  و قریــب ب احی
ســطح زیــر کشــت محصــولات در ایــن نواحــی 

یــش  ا فز یافتــه اســت و ایــن باعــث ا
ــده  تثبیــت  ــتا گردی ــتغال در روس اش

نیــز  باعــث ایجــاد ظرفیــت و 
هــای شــغلی شــده اســت 

. می گیــرد  را  مهاجــرت  جلــوی  کــه 
ــا اشــاره بــه اینکــه 2۵0 خانــوار در ســال  وی ب
گذشــته بــدون یــادآوری از طــرف مــا، مهاجــرت 
ــت  ــرد: امنی ــح ک ــد، تصری ــته ان ــوس داش معک
ــت.  ــیه شهرهاس ــه حاش ــای اولی ــی از نیازه یک
ــه  ــا مراجع ــه م ــی ب ــواده های ــته خان در گذش
میکردنــد و میگفتنــد کــه میترســند شــبها آنجــا 
برونــد ولــی بحمــدالله الان امنیــت برقــرار 
اســت. لازم بــه ذکــر اســت کــه امنیــت پایــدار 
وقتــی حاصــل می شــود کــه مســئله معیشــت و 

کســب و کار حــل شــود.
فرمانــده ســپاه امــام رضــا )ع( در خصــوص 
معتــادان اضافــه کــرد: رهایــی معتــادان در 
ــا  ــد و م ــردم میزن ــه م ــی ب ــه آســیب روان جامع
ــکاری  ــا هم ــوع ب ــده موض ــک کنن ــوان کم بعن
حــال  در  مرتبــط  ســازمانهای  و  شــهرداری 
معظــم  رهبــر  هســتیم.  مســایل  پیگیــری 
انقــاب فرمودنــد در ایــن رابطــه بایــد کار 
اردوگاهــی انجــام دهیــم و مــا بــا شــهرداری در 
حــال ســاخت اردوگاهــی هســتیم کــه 800 نفــر 
ــادان  ــد معت ــن اردوگاه میتوان ــت دارد و ای ظرفی
ــد  ــداری کن ــال نگه ــدت یکس ــک م ــا ی را ت
همــراه بــا کار و اشــتغال و زمینــه ســازی بــرای 
ــال در  ــد س ــن چن ــه. در ای ــه جامع ــت ب برگش
حاشــیه شــهر مشــهد کارهــای بســیاری انجــام 
شــده اســت ولــی البتــه جــای خالــی زیــاد دارد.

اقدامات سپاه در مقابله با کرونا
اقدامــات ســپاه در مــورد  وی در خصــوص 
بیمــاری کرونــا گفــت: اقدامــات مــا در دو 
ــات  ــود نخســت اقدام ــام میش بخــش انج
اقدامــات  دوم  و  اســت  تخصصــی 

عمومــی.
در حــوزه تخصصــی چهــار محــور 
اول   ، دارنــد  عمــده  نقــش 
بهداشــت چــه بهداشــت فــردی 
و  حمــل  در  بهداشــت  چــه 
ــات و در  ــه در تجمع ــل و چ نق
معابــر. البتــه وظیفــه بهداشــت، 
شــیوع  ســرعت  کنتــرل 
نیزانجــام  و  اســت 
ــاوم  ــای مق برنامه ه
افــراد  تــا  ســازی 
ــا  ــوند.  م ــار نش گرفت
در ایــن بخــش، بــه طــور 
جــدی فعــال هســتیم 
و 1۳6۳ گــروه جهــادی 
در  اســتان  در ســطح 
علــوم  بــا  اتصــال 
پزشــکی در حــال خدمــت 
کرونــا  زمینــه  در  رســانی 

هســتند.
محــور دوم محــور غربــال گــری 
اســت کــه نتیجــه آن شناســایی افــراد 
بیمــار اســت . پایــه غربــال گــری در اســتان بــا 
بســیج اســت. محــور ســوم کــه توســط بســیج 
جامعــه پزشــکی انجــام می شــود بحــث درمــان 
و محــدود ســازی بــرون بیمارســتانی اســت. 
ــی  ــراد کرونای ــایی اف ــی شناس ــی وقت یعن
انجــام شــد بایــد دیــد اگــر فــرد مــورد نظــر 
شــرایطش حــاد اســت بــه بیمارســتان مراجعــه 
ــود  ــرل ش ــد کنت ــت، بای ــاد نیس ــر ح ــد و اگ کن
ــد در  ــی خواه ــرپایی م ــرل س ــر کنت ــا اگ و ی

همانجــا بررســی شــود. بســیج جامعــه پزشــکی 
ــر  ــرای زائ ــر س ــه زائ ــاران را ب ــت بیم ــرار اس ق
ــا در انجــا درمــان شــوند  ــد ت شــهر هدایــت کن
البتــه لازم بذکــر اســت کــه ایــن مــورد از امــروز 
شــروع شــده اســت..محور چهــارم درمــان اســت 
کــه بــا امکانــات بیمارســتانی کــه ســپاه نیــز در 
ــه  ــری ادام ــی پذیرد.نظ ــورت م ــار دارد ص اختی
ــام  ــع اق ــی توزی ــر تخصص ــوزه غی داد: در ح
ــازندگی  ــیج س ــط بس ــه توس ــت ک ــی اس عموم
۳1۳ کارگاه بــرای تولیــد ماســک در اســتان 
ــد  ــی تولی ــه توانای ــت ک ــده اس ــدازی ش راه ان
ــا  ــه ت ــد ک ــک را دارن ــزار ماس ــه 28۳ ه روزان
الان 2 میلیــون ۵6٤ هــزار ماســک تولیــد کــرده 
ــادی در اســتان مشــغول  ــروه جه ــد. 1۳00 گ ان
هــای  کمــک  غالــب  در  رســانی  بخدمــت 
بهداشــتی و معیشــتی هســتند و تــا الان ۵2000 
بســته معیشــتی در ســطح اســتان توزیــع شــده 

اســت.
ــه  ــی ک ــای مردم ــک ه ــرد: کم ــن ک وی تبیی
 ۳20 و  میلیــارد  یــک  رســیده  مــا  بدســت 
ــتان  ــطح اس ــه در س ــت ک ــان اس ــون توم میلی
جمــع آوری شــده اســت. متاســفانه مــا کارگــران 
فصلــی و ســاختمانی بســیاری داریــم کــه 

ــک  ــا کم ــه آنه ــد ب ــه بای ــد ک ــده ان ــیب دی آس
کنیــم تــا مشکاتشــان حــل شــود.یکی از 
ــتفاده  ــرل سوءاس ــا کنت ــوزه کرون ــوارد در ح م
ــود  ــه ب ــن زمین ــات در ای ــوزه اطاع ــا در ح ه
ــام  ــوزه انج ــن ح ــدیدی در ای ــت ش ــه مراقب ک
ــظ  ــواد بهداشــتی حف ــد م ــا خطــوط تولی شــد ت
اقــام جلوگیــری ایــن  احتــکار  از  و   شــود 

 شود.
چشم انداز سپاه پاسداران

وی در پایــان دربــاره چشــم انــداز آینــده و 
ــد  ــا بای ــا و حتم ــا طبیعت ــت: م ــپاه گف ــق س اف
ــت  ــه دول تحــت سیاســتهای نظــام و متصــل ب
حرکــت کنیــم زیــرا ســچاه بجــز مســایل 
ــی  ــی و اجتماع ــای عمران ــی در بخــش ه نظام
ــرای  ــدارد و ب ــتقلی ن ــت مس ــی سیاس و فرهنگ
ــتگاهای  ــه دس ــود ب ــت خ ــک و در محوری کم
ــی  ــدام اصل ــد . اق ــی کن ــدا م ــط ورود پی ذیزب
ــد  ــر زمیــن نمان ــاری ب ســپاه ایــن اســت کــه ب
ــت  ــاز داش ــک نی ــر کم ــتگاهی اگ ــر دس و ه
ســپاه کمــک کنــد. در اصــل کار ســپاه، بســیج 
مــردم  و اســتفاده از ظرفیت هــای مردمــی 
ــدی  ــع نومی ــت و رف ــاد کار و فعالی ــرای ایج  ب

است. 

در آستانه سالروز تاسیس سپاه پاسداران، در نشست خبری قرارگاه امام رضا )ع( مطرح شد:

قدرت معنوی و مردمی، دو مولفه اصلی سپاه
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تلفات حوادث رانندگی در کشور 4۰ درصد کاهش یافته
ســازمان پزشکی قانونی کشــور اعام کرد: به دنبال کاهش 
قابل توجه سفر ها در نوروز امسال به دلیل شیوع ویروس کرونا 
و اصل در خانه ماندن برای قطع زنجیره این بیماری، شــاهد 
کاهش ٤0.6 درصدی تلفات حوادث رانندگی در کشور بودیم. 
در این مدت ۵1۳ نفر در حوادث رانندگی جان خود را از دست 
دادنــد که ٤۳1 نفر از آنان مرد و 82 نفر زن بودند. بر اســاس 
این گزارش در نوروز امسال، استان تهران با ۵2 فوتی بیشترین 
آمار تلفات حوادث رانندگی را داشــت، پس از آن استان فارس 
با ٤۵ و خوزســتان و کرمان هر کدام با ۳۹ فوتی در رتبه های 
بعدی تلفات تصادفات قرار گرفتند. همچنین استان های ایام 
با یک، یزد و قم هر کدام با چهار و زنجان با پنج فوتی کمترین 
آمار تلفات حوادث رانندگی در نوروز امسال را داشتند. در نوروز 
امســال 2۹ اســفند )با ٤٤ فوتی( و 2۷ اســفند )با ٤۳ فوتی( 
بیشترین آمار تلفات حوادث رانندگی را به خود اختصاص دادند. 
بر اســاس آمار های موجود از کل تلفات حوادث رانندگی نوروز 
امســال 182 نفر راننده، 16۵ نفر سرنشین، ۹6 نفر عابرپیاده، 

۵۹ نفر موتورسیلکت سوار و 11 نفر نامعلوم بودند.

 امام جمعه ایرانشهر پس از انتشار کلیپ جنجالی
 استعفا داد

شورای سیاســتگذاری ائمه جمعه کشــور با استعفای حجت 
الاسام ابطحی، امام جمعه ایرانشــهر به دنبال انتشار کلیپی 
از او در فضــای مجازی موافقت کرد. بــه گزارس خبرگزاری 
»حــوزه«، اخیراً کلیپی از حجت الاســام سیدشــجاع الدین 
ابطحی، امام جمعه ایرانشهر در حالی که داخل خودرو نشسته 
بود و به کارگران پول می داد، در فضای مجازی منتشــر شــد 
که با واکنش هایی روبرو شــد و موجب سوءاستفاده رسانه های 
معانــد و هجمه علیــه ائمه جمعه و روحانیــت گردید. پس از 
این واکنش ها، حجت الاسام سیدشجاع الدین ابطحی، امام 
جمعه ایرانشــهر با ارسال نامه ای به شورای سیاستگذاری ائمه 
جمعه کشور، استعفای خود را اعام کرد که مورد موافقت این 
شورا قرار گرفت. امام جمعه مستعفی ایرانشهر تاکید کرده قصد 
کمک به کارگران را داشته و از مردم ایرانشهر که اسباب تکدر 

خاطر آنان فراهم شده، پوزش طلبیده است.

45 میلیون جوجه در آستانه معدوم سازی
غامعلی فارغی، عضو اتاق بازرگانی اظهار کرد: انتشار تصویر 
معدوم ســازی جوجه ها باعث حساس شدن جامعه و تعدادی از 
مسئولان شد، در حالی که این اتفاق در بسیاری از کشور های 
جهان نیز رخ می دهد و برای جلوگیری از آن باید سیاست های 

کان را طــوری در نظر گرفت که تقاضــا برای این جوجه ها 
وجود داشــته باشــد.وی با بیان این که مرغــداران در ایران 
براســاس تکلیف دولتی و نیاز پیش بینی شــده تولید می کنند، 
گفــت: پیش از ماجرای کرونا به ما تکلیف شــده بود که 1۳۵ 
میلیون تخم مرغ نطفه دار برای تبدیل شدن به جوجه و سپس 
مرغ برای تامین نیاز کشــور تولید کنیم. با کاهش تقاضا تحت 
تاثیر شــیوع، امروز وزارت جهاد کشــاورزی می گوید که نیاز 
کشــور حدودا 100 میلیون جوجه است و ما می گوییم که نیاز 
حدودا ۹0 میلیــون جوجه خواهد بود. از این رو عددی بین ٤۵ 
تــا ۳۵ میلیون تخم مرغ نطفه دار مازاد در کشــور تولید خواهد 
شد. عضو اتاق بازرگانی ایران با تاکید بر این موضوع که برای 
جلوگیری از معدوم سازی نمی توان مرغ مادر را از چرخه تولید 
خارج کرد، اظهار کرد: در صورتی که این اتفاق بیفتد در آینده 
کشــور با کمبود جدی مرغ مواجه می شود و از این رو با تغییر 
سیاست ها باید کاری کرد که مرغداران از روی اجبار به چنین 
تصمیمی نرســند. فارغی ادامه داد: یکی از گزینه های موجود 
در این حوزه خرید تخم مرغ های مازاد از ســوی دولت اســت 
بــه این ترتیب که این حدود ٤۵ میلیــون تخم مرغ از مرغدار 
خریداری شــود تا به این ترتیب از ســویی جلوی زیان ماهانه 
1۳00 میلیارد تومانی این صنعت گرفته شــود و از سوی دیگر 

جوجه ها نیز معدوم نشود.

زیباکلام: اصولگرایان تندرو در سال ۱4۰۰ با آمریکا 
توافق می کنند!

زیبــا کام با بیان اینکه ترامپ می دانــد بر خاف روحانی یا 
ظریف که در ایران کار های نیســتند، تندرو ها کاره ای هستند 
تصریح کرد: اگر او بتواند با آن ها به توافق برســد، این توافق 
مثل برجام نیســت که تندرو ها زیرش بزنند و نگذارند موفقیت 
آمیز شود؛ بنابراین احتمال اینکه توافق یا نرمش قهرمانانه ای 
بیــن تندرو ها و ترامپ در ســال 1٤00 صورت بگیرد بســیار 
زیاد اســت. یعنی تندرو ها چاره ای ندارند جز اینکه به ســمت 
و ســوی یک نرمــش قهرمانانه بروند. این تحلیلگر مســائل 
سیاســی در ادامه خاطرنشــان کرد: با مصیبت هایی که کرونا 
ایجاد کرده به عاوه وضع نامســاعد اقتصادی و فشــار های 
بیشــتر از ســوی آمریکا و جامعه جهانی، خطرات و تهدیداتی 
همچون اعتراضات آبان ســال گذشته مســئله ای نیست که 
تندرو ها نســبت به آن تفاوت باشــند. آن ها می دانند که واقعا 
دیگر مردم از نظر فشــار های اقتصادی دارد جان شان به لب 
شان می رسد؛ بنابراین سعی می کنند به شکلی با کنار آمدن با 
آمریکا لااقل مقداری وضع اقتصادی بهتر شود. چون آن وقت 
روحانی هم نیست که اگر وضع اقتصادی بهتر شود سودش به 

او برســد بلکه وقتی وضع اقتصادی سال آینده در نتیجه کنار 
آمدن با ترامپ بهتر شــود، همه سودش به تندرو ها می رسد و 
آن ها می توانند به اقشــار و لایه هایی که به شدت تحت فشار 
اقتصادی هســتند بگویند ببینید وقتی روحانی بود وضع شما 

چگونه بود، ولی الان وضع چقدر بهتر شده است!
 

دو اقدام پاپ فرانسیس به درخواست آیت الله محقق 
داماد

در پــی نامه ای کــه آیت الله محقــق داماد بــه منظور رفع 
تحریم های ایران برای پاپ فرانســیس ارســال کرد؛ دواقدام 
جالب توجه از سوی پاپ صورت پذیرفت. نخست پاپ با هدف 
تسکین آلام و درد های مردم ایران همزمان با عید پاک برای 
ایشــان دعا کرد و در اقدام بعدی دستور داد دولت واتیکان به 
کلی کرافت سفیر آمریکا یادآور شود که مسولیت های اخاقی 
و ارزش های انســانی ایجاب می کند دولت آن کشــور نسبت 
سیاســت اعمال تحریم ها برای دسترسی مردم ایران به دارو و 

تجهیزات پزشکی در این شرایط سخت تجدیدنظر کند.
شورایی که یک سر آن شکوری راد باشد و سر دیگر آن 

کواکبیان، کاری از پیش نمی برد
عبدالله ناصری، فعال سیاســی اصاح طلب و مشــاور رئیس 
دولــت اصاحات، درباره تغییر »مانیفســت اصاحات« برای 
انتخابات ریاســت جمهوری 1٤00 گفت: مــن معتقدم چه با 
کرونا و چه بی کرونا بعد از انتخابات دوم اســفند و حتی قبل 
از ایــن انتخابات-چنانکه قباً هم اعام کردم-عمر شــورای 
سیاست گذاری با این ســاختار و ماهیت و مدیریت تمام شد؛ 
تاکید می کنم هم در شــکل و هم در محتوا کار این شورا تمام 
است. یعنی اگر شکل این مجموعه هم عوض شود، مدیریت و 
فرم آن هم تغییر کند، شورایی که یک سر آن صادق نوروزی 
و شــکوری راد باشد و سر دیگر آن کواکبیان و حسین کمالی 
اساساً این ســاختار نمی تواند هیچ کاری را پیش ببرد. زیرا آن 
سری که من هم نسبت به آن انتقاد ضمنی دارم اساساً چیزی 
بــه عنوان مردم و جامعه مدنــی و بحران های اجتماعی را در 
نظر ندارد و معتقد اســت تحت هر شرایطی باید در انتخابات 

شرکت کرد/مهر

تحصیل کرده ها بیشتر نگران کرونا هستند
پژوهشگاه فرهنگ، هنر و ارتباطات به تازگی یک نظرسنجی 

ملی انجام داده تا مشــخص کند مردم ایران در دوران شیوع 
ویروس کرونا بیشــتر نگران چه موضوعات جامعه شــناختی 
هســتند. بیشــترین آمار نگرانی مردم ایران بر اســاس این 
نظرسنجی نگرانی ابتا به ویروس است. در واقع 61.۳ درصد 
از مــردم نگران ابتای خود یا یکی از افــراد خانواده خود به 
ویروس کرونا هســتند. اما در کمال تعجب در این نظرسنجی 
1۹.۷ درصــد از مردم از ابتای خود یا افــراد خانواده به این 
ویــروس نگران نبوده انــد و 18.1 درصد هم ایــن نگرانی را 
تــا حدودی عنــوان کرده اند. پاســخگویان دارای تحصیات 
دانشــگاهی نیز در قیاس با افراد بدون تحصیات دانشگاهی 
بیشــتر ترس ابتاء به این ویروس را دارنــد. همچنین همه 
گروه های سنی گرفتار ترس و استرس ابتاء به ویروس کرونا 

شده اند. /تسنیم

تشدید همسرآزاری سنتی به دلیل کرونا
رضا جعفری سدهی، جامعه شناس و کارشناس بهزیستی گفت: 
به نظر می رســد شیوع کرونا سبب ظهور عوامل جدید در بروز 
یا تشدید آســیب های سنتی همسرآزاری شده و خشونت علیه 
زنان در شــرایط بروز انواع بحران ها و فجایع طبیعی و انسان 
ســاخت افزایش معناداری می یابد. گزارش ها از کشــور هایی 
مانند چین، بریتانیا، آمریکا و بسیاری از کشورها، نشان دهنده 
افزایش موارد خشــونت خانگی از زمان شروع بحران است. به 
طور مثال، آمار خشــونت خانگی گزارش شده به پلیس جانگ 
ژو استان هوبی چین در فوریه 2020 در مقایسه با مدت زمان 

مشابه سال گذشته، سه برابر بیشتر بوده است. /ایرنا

چرا کرونا مردان را بیش از زنان قربانی می کند؟
دانشکده بهداشت و مؤسســه ملی تحقیقات سامت دانشگاه 
علوم پزشــکی تهران، در پاســخ به این پرسش که آیا میزان 
بروز و شدت ابتاء به ویروس کرونا در مردان و زنان متفاوت 
اســت، اعام کرد: به نظر می رسد در زمینه میزان مرگ و میر 
و آســیب پذیری به بیماری بیــن دو جنس تفاوت وجود دارد. 
شــواهد به دست آمده نشــان می دهد میزان مرگ و میر بین 
مردان بیشــتر از زنان اســت. تفاوتی که تاکنون بین شدت و 
مرگ و میر بیماری بین دو جنس دیده شــده اســت می تواند 
ناشــی از تفاوت های جنســیتی یا ویژگی های سیستم ایمنی 
دو جنس یا رفتار های پرخطر بیشــتر در مردان )مانند ســیگار 

کشیدن( باشد. /مهر

ورود مجلس به ماجرای کُشتن و دفن
 جوجه های زنده یک روزه

احمد کیخا، رئیس کمیسیون کشــاورزی، آب و منابع طبیعی 
در مجلــس، در واکنش به ویدئوی منتشــر شــده در فضای 
مجــازی در خصوص دفن جوجه های زنــده یک روزه گفت: 
امروز از مســئولان ذی ربط، نمایندگان مختلف اتحادیه ها و 
انجمن ها دعوت کردیم به کمیســیون کشاورزی، آب و منابع 
طبیعــی بیایند تا درباره این اتفاقات توضیحاتی را ارائه دهند و 
برای حل مشکل پیش آمده در خصوص بازار مرغ هم اندیشی 
داشته باشــیم. جدا از این جلسه، مکاتباتی واصل شده است و 
صحبت هایــی هم با اعضای اتحادیه و انجمن داشــتیم تا به 

اصل موضوع در خصوص اتفاق صورت گرفته پی ببریم.

 وزارت بهداشت در واکنش به انتشار کلیپ خوردن
 ادرار شتر

جهانپور در پاسخ به سوالی درباره ویدیوی منتشر شده در زمینه 
خوردن ادرار شتر برای درمان کرونا بیان کرد: این که هر فردی 
برود ادرار شتر را مصرف کند که وزارت بهداشت ناظر بر حریم 
خصوصی افراد نیســت. در این زمینه نه کارویژه ای داریم و نه 
اطاعاتی. شتری هم که در آن کلیپ وجود دارد، عربی نیست 
و نژادی از کشور های سردسیر است. احتمالا خواص آن با هم 
متفاوت است! وی ادامه داد: روزی در هند گفته می شود که از 
ادرار گاو اســتفاده شود و ممکن است روزی کسی در جایی از 
دنیا رفتار دیگری داشته باشد. این افراد ممکن است مشکات 
شخصیتی و اجتماعی داشته باشند. رییس مرکز روابط عمومی 
وزارت بهداشــت اظهار کرد: علم طب، تجربی اســت و تک 
تــک گزاره های آن قابل اصاح و ویرایش اســت. گزاره های 
طبی در طول تاریخ تجربه شــده و اگر ســودمند نباشد کنار 
می رود. ولی وقتی گزاره ها توسط برخی افراد به منابع مقدس 
منسوب می شــود، دیگر قابل تست نیست و بر مبنای مغالطه 
اتفاق می افتد. باز هم از این رشــته کار ها ادامه پیدا می کند و 
شــاید این موارد برای انبســاط خاطر افراد باشد و بیش از آن 

قابل ارزش نیست.

منبع: تابناک

 تلفات حوادث رانندگی در کشور ۴۰ درصد کاهش یافته/ امام جمعه ایرانشهر پس از انتشار کلیپ جنجالی
 استعفا داد/ دو اقدام پاپ فرانسیس به درخواست آیت الله محقق داماد

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زبرخان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظربه 
دستورمواد 1و۳موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب1۳۹0/۹/20مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک زبرخان تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی خانم معصومه قنبری فرزند محمد حســین به شماره شناسنامه 
۳۹۳ صادره ازگرگان دریک باب ساختمان به مساحت٤21/20 مترمربع درقسمتی ازپاک 1۳۹-اصلی بخش۳ زبرخان واقع دراراضی 
پیش فروش از محل مالکیت عیسی مرشدلو فرزند حسین محرز گردیده است. لذا به موجب ماده۳قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
واراضی وســاختمانهای فاقد سندرسمی وماده1۳آیین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 1۵ روز ازطریق روزنامه محلی/
کثیرالانتشار درشهرهامنتشر ودرروستاها رای هیات الصاق تا در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. ودراین صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم 
قطعی دادگاه است وبدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
وصدورسند مالکیت مانع ازمراجعه متضرر به دادگاه نخواهدبود .برابر ماده1۳آیین نامه مذکور پس از تنظیم اظهارنامه حاوی تحدید 
حدود مراتب را در اولین آگهی نوبتی وتحدید حدود بصورت همزمان باطاع عموم می رساند ونسبت به اماک درجریان ثبت وفاقد 

سابقه تحدیدحدود واحدثبتی آگهی تحدید حدود را بصورت اختصاصی منتشر می نماید. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1۳۹۹/2/2 

 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۳۹۹/2/1۷
سید حسن پورموسوی ـ رئیس ثبت اسناد و اماک زبرخان

************************************************
511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر 
رای شماره 1۳۹860۳062۷100٤۳۵۹ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای جعفر زهانی فرزند غامحسین به 
شماره شناسنامه۵۹۷0 صادره ازمشهد درسه دانگ مشاع از ششدانگ یک  باب  خانه به مساحت 126 متر مربع پاک 6 فرعی از 61 
اصلی بخش ۹مشهد واقع در خیابان فروزان فر) بابا نظر20( فروزان فر ۷۵و۷۷ پاک۵۷۳ اعیان متعلق به خود متقاضی وعرصه موقوفه 
کربایی حسن وآقا میرزا محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 

نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف82۹
تاریخ انتشار نوبت اول: 1۳۹۹/2/2 

 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۳۹۹/2/1۷
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر 
رای شماره 1۳۹860۳062۷100٤۳۵۷ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای محمد زهانی فرزند غامحسین 
به شــماره شناسنامه 0۹22٤۵۵1٤۷صادره از مشهد درسه دانگ مشاع از ششدانگ اعیان یک باب خانه به مساحت 126 متر مربع 
قسمتی از پاک 6 فرعی از 61 اصلی بخش ۹  واقع در خیابان فروزان فر ) بابانظر20( فروزان فر۷۵و۷۷ پاک ۵۷۳ اعیان متعلق به 
خود متقاضی وعرصه موقوفه کربایی حسن وآقا میرزا محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
1۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف82۷
تاریخ انتشار نوبت اول: 1۳۹۹/2/2 

 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۳۹۹/2/1۷
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد

**********************************************
511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . 1ـ نظر 
به دستور مواد 1 و۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 1۳۹0/۹/20 و برابر رای شماره 
1۳۹860۳0601۳002٤26 مورخ1۳۹8/12/۵ هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گناباد 
تصرفات مالکانه و بامعارض متقاضی آقای عبدالحسین حسن زاده فرزند اسداله در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 
۹86/۹۳متر مربع از پاک  شماره ۳8۷8 فرعی از ۳ اصلی واقع در اراضی قصبه شهر بخش یک حوزه ثبت ملک گناباد خریداری شده 
مع  الواسطه از خانم حلیمه کاظمی مالک رسمی محرز گردیده است، لذا به موجب ماده ۳ قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 1۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 1۵ روز از طریق این روزنامه و محلی 
/ کثیرالانتشــار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته 
باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک 
تسلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد ک در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم 
قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 

محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
 تاریخ انتشار نوبت اول: 1۳۹۹/2/2 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۳۹۹/2/1۷

سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ سرپرست ثبت اسناد و اماک گناباد 

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر 
رای شماره 1۳۹860۳062۷100۳۷60 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای عبداله محمودی فرزند غامرضا به 
شماره شناسنامه 22صادره از تربت جام در ششدانگ اعیان  یک باب خانه به مساحت 10۵ متر مربع قسمتی از پاک 60 اصلی بخش 
۹  واقع در پنج تن خیابان دهخدا شمالی بین 21و2۳ پاک ۳۳۳ اعیان متعلق به خود متقاضی وعرصه موقوفه کربایی حسن دربان 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 

در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف8۳۵
تاریخ انتشار نوبت اول: 1۳۹۹/2/2 

 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۳۹۹/2/1۷
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد

**********************************************
511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . 1ـ 
نظر به دســتور مواد 1 و۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد سند رسمی مصوب 1۳۹0/۹/20 و برابر 
رای شماره 1۳۹860۳0601۳001۹8۵ مورخ1۳۹8/10/1 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک گناباد تصرفات مالکانه و بامعارض متقاضی خانم معصومه پاکروان نوقابی فرزند  محمد مهدی در ششدانگ یک باب منزل به 
مساحت۳۵٤/6۹ متر مربع از پاک  شماره  26٤فرعی از ٤ اصلی واقع در اراضی نوقاب بخش یک حوزه ثبت ملک گناباد خریداری 
شــده  از ورثه مرحوم محمد شمشیری نوقابی مالک رسمی محرز گردیده است، لذا به موجب ماده ۳ قانون  تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 1۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 1۵ روز از طریق این روزنامه 
و محلی / کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض 
داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع 
ملک تسلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد ک در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه 
حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 

محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
 تاریخ انتشار نوبت اول: 1۳۹۹/2/2 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۳۹۹/2/1۷

سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ سرپرست ثبت اسناد و اماک گناباد
*************************************************


